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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2020-0197227)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til 
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Herfra og Videre

En repræsentant for Herfra og Videre, der er Christianias beboerrådgivning for såvel beboere som
brugere af Christiania, orienterede om baggrunden for ansøgningen til lokaludvalget om støtte til
aktiviteten "Grønlandsk kultur og musik - Angakok", som afholdes i løbet af efteråret 2020.

Frank Hedegaard svarede, at der mangler opfølgning på initiativer i forhold til udsatte grønlændere.
De udsatte grønlændere fortrænges fra Fedtekælderen og Christianshavns Torv af andre
grupperinger. Herfra og Videres projekter er prisværdige.

Ruth Plovgaard svarede, at Christianshavns Torv skal være et bedre sted at være. Torvenetværket
vil samarbejde med Herfra og Videre om Herfra og Videres aktiviteter på torvet.

Konference om trafikøer

Marianne Spang Bech, der er leder af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, orienterede om
muligheden for at deltage i en konference om trafikøer.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2020-0197235)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 24. juni 2020.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 24. juni 2020.

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet

Videre proces
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Intet.

Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 24. juni 2020.

2. Lokaludvalget tiltrådte et forslag fra Poul Cohrt om at behandle dagsordenens punkt 3 og 4
samlet.
Lokaludvalget tiltrådte forslag fra Poul Cohrt om at udsætte punkt 15 "Puljeansøgninger: Drift og
anlæg" til mødet den 30. september 2020. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle
møde med ovvennævnte ændringer.

3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"
godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager: 
17. Lokaludvalgets tilsagn om støtte til projektet "”Copenhagen Light Festival” på Christianshavn"
18. Høringssvar om forslag til kommunens budget for 2021
19. Evaluering af kortere høringsperioder vedr. ændringer i en gældende lokalplan 
20. Bygning af svanereder i Stadsgraven
21. Manglende lys i Overgaden neden Vandet og Wildersgade
22. Kommunens manglende fortovsrenholdelse
23. Affald i byrummet
25. Status på lokaludvalgets 2020-pulje, august 2020
26. Mødeplan 2021
27. Henvendelser til lokaludvalget, august 2020

Bilag
Referat af lokaludvalgets møde den 24. juni 2020 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Tilpasning af lokaludvalg (2020-0195996)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte tilpasning af lokaludvalg.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager et mundtligt oplæg fra Borgerrepræsentationens
Sekretariat om tilpasning af lokaludvalg til efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter tilpasning af lokaludvalg med henblik på at kunne
beslutte et høringssvar om sagen i lokaludvalgets møde den 30. september 2020.

3. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, om det skal holde et borgermøde den 23. september
2020 om lokaludvalgets rolle.

Problemstilling

Oplæg om tilpasning af lokaludvalg

Efter behandling i Gruppeformandskredsen er Økonomiforvaltningens oplæg om hovedpointer og
-idéer til tilpasninger af lokaludvalg sendt i høring i lokaludvalgene med svarfrist den 30. september
2020. Se bilagene, idet bilag 1 er forvaltningens oplæg til, hvad der bør arbejdes videre med, mens
bilag 4 indeholder dels et overblik over en række data om lokaludvalgenes arbejde og dels en række
yderligere ideer og forslag til tilpasninger af lokaludvalgene, som Økonomiforvaltningen har valgt ikke
at arbejde videre med.

I lokaludvalgsmødet vil sekretariatschef Flemming Dubgaard Hansen, projektleder Anja Englev Olsen
og projektmedarbejder Maria Petersen Ølholm fra Borgerrepræsentationens Sekretariat præsentere
idéer til tilpasning af lokaludvalg og drøfte dem med lokaludvalget.

 

Borgermøde om lokaludvalgets rolle

I mødet den 24. juni 2020 besluttede lokaludvalget at gennemføre borgerdialog primo september
2020 om lokaludvalgenes fremtid, hvor forskellige modeller for tilpasning af lokaludvalg skulle
præsenteres.
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Lokaludvalget udpegede lokaludvalgsmedlemmerne Erik Rasmussen, Asbjørn Kaasgaard, Mogens
Holm og Jens Eskildsen til at planlægge og gennemføre borgerdialogen.

Gruppen har drøftet hvorvidt og i givet fald hvornår et borgermøde skal holdes samt indholdet af et
borgermøde. Drøftelsen har handlet om

• Er der tilstrækkelig interesse blandt borgerne for et sådant borgermøde?
• Skal der inviteres politikere fra Borgerrepræsentationen til i borgermødet at debattere oplægget

fra Økonomiforvaltningen og lokaludvalgenes rolle i kommunen?
• Skal oplæg om lokaludvalgenes rolle i kommunen, som partierne i Borgerrepræsentationen

måtte have udarbejdet, være omdrejningspunktet for debatten i borgermødet?

Gruppen har overvejet at holde et borgermøde primo november som forberedelse af lokaludvalgets
høringssvar i den interne høring i november 2020, jf. tids- og procesplanen i bilag 2.

Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet, om det giver mening at holde et borgermøde og om det
i givet fald bør holdes i september 2020 som forberedelse af høringssvaret, som lokaludvalget skal
beslutte i mødet den 30. september 2020.

Valg til lokaludvalg

I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 26. august 2020 er der lagt op til, at
lokaludvalget skal drøfte valg til lokaludvalg.

Løsning

Formanden foreslår,

• at lokaludvalget tager et mundtligt oplæg fra Borgerrepræsentationens Sekretariat om tilpasning
af lokaludvalg til efterretning.

• at lokaludvalget drøfter tilpasning af lokaludvalg med henblik på at kunne beslutte et
høringssvar om sagen i lokaludvalgets møde den 30. september 2020. 

• at lokaludvalget beslutter, om det skal holde et borgermøde den 23. september 2020, idet det i
givet fald overlades til tovholderne at beslutte rammer for og indhold i borgermødet.

Drøftelsen af denne sag og drøftelsen af den anden sag på dagsordenen om valg til lokaludvalg kan
slås sammen.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 10.000 kr. til borgerdialog om lokaludvalg. Der vil være udgifter
til annoncering, lokaleleje og forplejning.

Videre proces
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Hvis lokaludvalget beslutter at holde et borgermøde den 23. september 2020 om lokaludvalg,
annoncerer sekretariatet det hurtigst muligt i lokale medier. Tovholderne planlægger og gennemfører
borgermødet sammen med sekretariatet.

Lokaludvalget beslutter sit høringssvar vedr. oplægget fra Økonomiforvaltningen i sit møde den 30.
september 2020.

I mødet den 25. november 2020 skal lokaludvalget beslutte et høringssvar om
Økonomiforvaltningens opsamling på dialogfasen.

Et endeligt forslag til tilpasning af lokaludvalg skal efter dialogen med lokaludvalgene, forvaltningerne
og øvrige relevante aktører behandles af Gruppeformandskredsen primo 2021.

Beslutning
Lokaludvalget behandlede denne sag sammen med punkt 4 "Valg til lokaludvalg".

1. Lokaludvalget tog et mundtligt oplæg fra Borgerrepræsentationens Sekretariat om tilpasning af
lokaludvalg til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede tilpasning af lokaludvalg og valg til lokaludvalg med henblik på at kunne
beslutte et høringssvar om sagen i lokaludvalgets møde den 30. september 2020. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Hvordan skal tidlig inddragelse af lokaludvalgene foregå?
• Har folk tid og tålmodighed til politik? Det tager lang tid, før man kan se resultaterne af ens

arbejde. De skal lokkes til lokaludvalgsarbejdet.
• Lokaludvalget gør sig klog på forskellige fagområder. Men fagfolk ved mere.
• Kommunen burde have været længere fremme med drøftelsen af formålet af og rammerne for

lokaludvalg.
• Flere opgaver til lokaludvalgene og en anden valgmetode vil give lokaludvalgene legitimitet.
• Direkte valg af lokaludvalg vil give lokaludvalgene legitimitet.
• "Tilpasning" er det rette ord for den igangværende proces.
• Lokaludvalget får god støtte fra sekretariatet.
• Antallet af lokaludvalgenes høringssvar til forvaltningerne og politikerne i

Borgerrepræsentationen, der tages til følge, er lille. Forvaltningerne må stille lokaludvalgene
målrettede spørgsmål, når de hører lokaludvalgene.

• Det bør gøres muligt at søge statistisk data vedr. Christianshavns Lokaludvalgs område i
kommunens statistikbank.

• Lokaludvalget bør genfemsætte lokaludvalgets beslutning fra 2017, som er et kompromis
mellem udpegning og valg. 

• Det er vigtigt, at lokaludvalgene har et link til de politiske partier i Borgerrepræsentationen.
• Der skal ikke være direkte valg til lokaludvalg.
• Det vil være optimalt med direkte valg af de af lokaludvalgets medlemmer, der ikke

repræsenterer et parti i Borgerrepræsentationen.
• Suppleanterne bør få en større rolle. De bør kunne repræsentere lokaludvalget.
• Der bør være suppleringsvalg til lokaludvalgene. 
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• Hvis et politisk parti plads i lokaludvalget er ubesat i længere tid, bør pladsen overgå til en
foreningsrepræsentant.

3. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at lokaludvalget beder
Christianshavns Borgerpanel besvare spørgsmål vedr. tilpasning af lokaludvalg.

4. Lokaludvalget udpegede Erik Rasmussen, Jens Eskildsen, Mogens Holm og Asbjørn
Kaasgaard til sammen med sekretariatet at udforme spørgeskemaet og konkludere på
besvarelserne.

 

Protokolbemærkning fra Jacob Fuchs: "Jeg tager forbehold for spørgsmålet om, hvorvidt en
plads i lokaludvalget, som et politisk parti i Borgerrepæsentationen råder over, der står ubesat i
længere tid, bør overgå til en foreningsrepræsentant."

Bilag
0. Indstilling og Gruppeformandskredsens beslutning
1. Hovedpointer og -idéer til tilpasninger af lokaludvalg
2. Tids- og procesplan
3. Lokaludvalgenes rammer og opgave
4. Rapport over data og erfaringer om lokaludvalg
5. Fem principper for øget dialog med københavnerne (ikke på papir)
6. Opsamling på resultater fra spørgeskemaundersøgelse om lokaludvalgenes arbejde (ikke på
papir)
7. Faktaark om Christianshavns Lokaludvalgs område (ikke på papir)
8. Referat af lokaludvalgets drøftelse 24. juni 2020 om lokaludvalgenes fremtid
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Valg til lokaludvalg (2020-0196310)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte valg til lokaludvalg.

Indstilling

Formanden foreslår, at Christianshavns Lokaludvalg drøfter valg til lokaludvalg og herunder drøfter, 

1. om lokaludvalget skal foreslå en ligestilling af valget til lokaludvalgene med valget til
 Borgerrepræsentation og Regionsrådet.  Dvs. alle over 18 år i  valgområdet kan stille op, hvis
man har 50 stillere (eller lign.). De 23 der får flest stemmer er valgt – de øvrige er suppleanter.

eller

2. om lokaludvalget skal foreslå, at man fortsætter den nuværende ordning med udpegning og
 foreningsvalg.

eller 

3. om lokaludvalget skal genfemsætte lokaludvalgets beslutning fra 2017, som et kompromis
mellem udpegning og valg. Beslutningen indebærer fortsat udpegning  af  politiske
repræsentanter  fra  Borgerrepræsentationen (9-10  personer) , og så med direkte valg af
borgerne(13-14 personer).

 

Problemstilling

Medlemsforslag fra Asbjørn Kaasgaard:

"Christianshavns Lokaludvalgs beslutning i 2017 beslutning

Christianshavns Lokaludvalg har tidligere behandlet valgmetoderne  til lokaludvalget og den 22.
februar 2017  vedtog  vi en henvendelse til Borgerrepræsentationen om direkte valg til
lokaludvalgene. Se bilag 1. 

Borgerrepræsentationens Sekretariatets forslag i:
Rapport over data og erfaringer  om lokaludvalg – med ideer til tilpasninger af lokaludvalg.(2020)

Se bilag 4 i sagen "Tilpasning af lokaludvalg" på dagsordenen for lokaludvalgsmødet den 26. august
2020.
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Heri opstilles der to muligheder for fremtidige valg til lokaludvalg (side 19, at 5 og at  6).

1. Nuværende ordning fortsætter med politisk udpegede medlemmer og foreningsvalgte.
2.  Alternativt at åbne for et mere direkte valg blandt bydelens borgere og brugere, ildsjæle og

netværksaktører.

Gruppeformandskredsens forslag

P.t. ukendt – Fremgår ikke af referat af 18  juni 2020, jf. bilag 0 i på dagsordenen for
lokaludvalgsmødet den 26. august 2020.

 

Lokaludvalgsformændenes evt. forslag

Lokaludvalgsformand Poul Cohrt kan eventuelt redegøre for lokaludvalgsformændenes forslag, da de
havde møde med Gruppeformandskredsen den 18. juni 2020.

 

Forslag til drøftelse og beslutning i Christianshavns Lokaludvalg

1. Foreslå en ligestilling af valget til lokaludvalgene med valget til  Borgerrepræsentation og
Regionsrådet.  Dvs. alle over 18 år i  valgområdet kan stille op, hvis man har 50 stillere (eller
lign.). De 23 der får flest stemmer er valgt – de øvrige er suppleanter.

eller

2. Foreslå, at man fortsætter den nuværende ordning med udpegning og  foreningsvalg.

eller 

3. Genfremsæt lokaludvalgets beslutning fra 2017, som et kompromis mellem udpegning og valg.
Beslutningen indebærer fortsat udpegning  af  politiske repræsentanter  fra
 Borgerrepræsentationen (9-10  personer) , og så med direkte valg af borgerne(13-14
personer).

Så jeg synes, vi skal tage udgangspunkt i vores beslutning fra 2017 med evt. justeringer - som kan
være forslag om fysisk eller digitalt valg. Og noget om ikke benyttede pladser samt suppleantregler.

Alt andet lige vil lokaludvalgenes legitimitet stige ved mere direkte valg."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter valg til lokaludvalg og herunder drøfter, 

1. om lokaludvalget skal foreslå en ligestilling af valget til lokaludvalgene med valget til
 Borgerrepræsentation og Regionsrådet.  Dvs. alle over 18 år i  valgområdet kan stille op, hvis
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man har 50 stillere (eller lign.). De 23 der får flest stemmer er valgt – de øvrige er suppleanter.

eller

2. om lokaludvalget skal foreslå, at man fortsætter den nuværende ordning med udpegning og
 foreningsvalg.

eller 

3. om lokaludvalget skal genfemsætte lokaludvalgets beslutning fra 2017, som et kompromis
mellem udpegning og valg. Beslutningen indebærer fortsat udpegning  af  politiske
repræsentanter  fra  Borgerrepræsentationen (9-10  personer) , og så med direkte valg af
borgerne(13-14 personer).

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Afhænger af drøftelsen. Det, der måtte være stemning for, tages med i udkast til høringssvar om
tilpasning af lokaludvalg, som lokaludvalget skal tage stilling til i sit møde den 30. september 2020.

Beslutning
Lokaludvalget behandlede denne sag sammen med punkt 3 "Tilpasning af lokaludvalg".

1. Lokaludvalget tog et mundtligt oplæg fra Borgerrepræsentationens Sekretariat om tilpasning af
lokaludvalg til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede tilpasning af lokaludvalg og valg til lokaludvalg med henblik på at kunne
beslutte et høringssvar om sagen i lokaludvalgets møde den 30. september 2020. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Hvordan skal tidlig inddragelse af lokaludvalgene foregå?
• Har folk tid og tålmodighed til politik? Det tager lang tid, før man kan se resultaterne af ens

arbejde. De skal lokkes til lokaludvalgsarbejdet.
• Lokaludvalget gør sig klog på forskellige fagområder. Men fagfolk ved mere.
• Kommunen burde have været længere fremme med drøftelsen af formålet af og rammerne for

lokaludvalg.
• Flere opgaver til lokaludvalgene og en anden valgmetode vil give lokaludvalgene legitimitet.
• Direkte valg af lokaludvalg vil give lokaludvalgene legitimitet.
• "Tilpasning" er det rette ord for den igangværende proces.
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• Lokaludvalget får god støtte fra sekretariatet.
• Antallet af lokaludvalgenes høringssvar til forvaltningerne og politikerne i

Borgerrepræsentationen, der tages til følge, er lille. Forvaltningerne må stille lokaludvalgene
målrettede spørgsmål, når de hører lokaludvalgene.

• Det bør gøres muligt at søge statistisk data vedr. Christianshavns Lokaludvalgs område i
kommunens statistikbank.

• Lokaludvalget bør genfemsætte lokaludvalgets beslutning fra 2017, som er et kompromis
mellem udpegning og valg. 

• Det er vigtigt, at lokaludvalgene har et link til de politiske partier i Borgerrepræsentationen.
• Der skal ikke være direkte valg til lokaludvalg.
• Det vil være optimalt med direkte valg af de af lokaludvalgets medlemmer, der ikke

repræsenterer et parti i Borgerrepræsentationen.
• Suppleanterne bør få en større rolle. De bør kunne repræsentere lokaludvalget.
• Der bør være suppleringsvalg til lokaludvalgene. 
• Hvis et politisk parti plads i lokaludvalget er ubesat i længere tid, bør pladsen overgå til en

foreningsrepræsentant.

3. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at lokaludvalget beder
Christianshavns Borgerpanel besvare spørgsmål vedr. tilpasning af lokaludvalg.

4. Lokaludvalget udpegede Erik Rasmussen, Jens Eskildsen, Mogens Holm og Asbjørn Kaasgaard til
sammen med sekretariatet at udforme spørgeskemaet og konkludere på besvarelserne.

 

Protokolbemærkning fra Jacob Fuchs: "Jeg tager forbehold for spørgsmålet om, hvorvidt en plads i
lokaludvalget, som et politisk parti i Borgerrepæsentationen råder over, der står ubesat i længere tid,
bør overgå til en foreningsrepræsentant."

Bilag
1. Indstilling og lokaludvalgets beslutning den 22. februar 2017 om valg til lokaludvalgene
2.1. Bilag 0 til sagen "Tilpasning af lokaludvalg": Indstilling og Gruppeformandskredsens beslutning
2.2. Bilag 4 til sagen "Tilpasning af lokaludvalg": Rapport over data og erfaringer om lokaludvalg
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Orientering om Papirøen (2020-0196631)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage Papirøen-gruppens orientering om Papirøen til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager Papirøen-gruppens orientering om Papirøen til
efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalgs medlemmer og suppleanter tilkendegiver, om de deltager i
besitigelsen af papirøen den 14. september 2020 kl. 17.

Problemstilling

I mødet den 24. juni 2020 oplyste Ruth Plovgaard, at Papirøen-gruppen skulle mødes med med ejeren
af Papirøen den 25. juni 2020. De skulle bl.a. drøfte de problemer, som jordtransporten fra Papirøen
afstedkommer i Prinsessegade. Desuden oplyste hun, at lokaludvalget vil blive inviteret til en
besigtigelse af Papirøen.

Det er nu aftalt, at lokaludvalget og suppleanter besigtiger Papirøen den 14. september 2020 kl. 17.

Løsning

Som forberedelse af besigtigelsen fortæller Papirøen-gruppen om status på byggeprojekterne på
Papirøen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalget og suppleanter besigtiger Papirøen den 14. september 2020 kl. 17. Sekretariatet
udsender en invitation til besigtigelsen den 27. august 2020.

Beslutning
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1. Lokaludvalget tog Papirøen-gruppens orientering om Papirøen til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede muligheden for at sejle jord væk fra Papirøen. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Der er ikke tradition for det.
• Der skal en politisk beslutning til.
• Hvad kan man kræve i kontrakter?
• Hvad koster det at sejle jorden væk frem for at transportere den på lastbil gennem

byen?
• Jordtransporten fra Nordhavn på lastbil er problematisk.
• Spørgsmålet har relevans i forhold til anlægget af Lynetteholm, hvor det er planen at

transportere jord til på lastbil.
• I følge et Facebook-opslag den 18. august 2020 transporteres der fortsat jord fra

Papirøen på lastbil gennem Prinsessegade.

3. Lokaludvalgets medlemmer og suppleanter meddeler sekretariatet, om de deltager i
besigtigelsen af Papirøen den 14. september 2020 kl. 16.30.

Bilag
1. Kort mv. fra lokalplan nr. 548 Christiansholm
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Fokusgruppemøder og borgerpanelundersøgelse om Torvegade (2020-0196387)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte dels at være medvært for to fokusgruppemøder om
Torvegade og dels at gennemføre en borgerpanelundersøgelse om gaden.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg er vært for to fokusgruppemøder om Torvegade sammen med
Teknik- og Miljøforvaltningen og rådgivningsfirmaet Moe A/S, jf. løsningsafsnittet

2. at Christianshavns Lokaludvalg gennemfører en borgerpanelundersøgelse om Torvegade, idet
lokaludvalgets følgegruppe bemyndiges til at godkende spørgsmålene, jf. afsnittet
"Problemstilling" og løsningsafsnittet.

3. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 2.000 kr. til gennemførelse af en
kampagne for borgerpanelet i lokale medier. Pengene tages af puljen til egne aktiviteter.

Problemstilling

Lokaludvalget havde den 19. august 2020 møde om et projekt for bedre cykelfremkommelighed i
Torvegade  med repræsentanter for Teknik- og Miljøforvaltningen og rådgivningsfirmaet Moe A/S om
analyse af Torvegade. Fra lokaludvalget deltog Poul Cohrt, Asbjørn Kaasgaard, Jane Lytthans, Jens
Eskildsen, Jens B. Sørensen og Kirsten V. Andersen - herefter kaldet Følgegruppen.

I mødet skulle Følgegruppen dels orientere om brugen af Torvegade og dels komme med bud på
hvem man skal tale med, hvis man skal have viden om, hvordan Torvegade bruges i dag.

Teknik- og Miljøforvaltningens mål med projektet er primært at øge cykelkapaciteten på Torvegade,
men med blik for helheden og for afledte effekter, særligt for fodgængere. 

I perioden frem til medio september 2020 indsamler rådgivningsfirmaet Moe A/S data og viden om
gaden, foretager en byrumsanalyse og taler med interessenter.

I mødet den 19. august 2020 blev det aftalt, at lokaludvalget er medvært for et møde med brugere af
institutionerne i områderne bag Torvegade om deres brug af gaden. Her tænkes på daginstitutioner,
skoler, gymnasium, kulturinstitutioner osv.

Det blev ligeledes aftalt, at lokaludvalget er medvært ved et møde med de erhvervsdrivende i
Torvegade om deres og deres leverandørers brug af gaden.
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Endelig blev det aftalt at bruge Christianshavns Borgerpanel til at spørge beboerne i Torvegade og i
gaderne omkring Torvegade om deres brug af gaden.

Ovennævnte aftaler var med forbehold for lokaludvalgets godkendelse.

Løsning

Med henblik på at indsamle viden om brugen af Torvegade foreslår formanden, at lokaludvalget er
vært for to fokusgruppemøder om Torvegade sammen med Teknik- og Miljøforvaltningen og
rådgivningsfirmaet Moe A/S. De to møder er for hhv. institutionerne i områderne bag Torvegade og
for de erhvervsdrivende i Torvegade. Møderne annonceres i lokale medier og holdes den 8.
september 2020 hhv. kl. 16.30-18.00 og kl. 19.00-20.30.

Beboerne i Torvegade og i gaderne omkring Torvegade er den tredje fokusgruppe. Viden om deres
brug af Torvegade foreslår formanden bliver indhentet via en borgerpanelundersøgelse, som
gennemføres i perioden 3.-8. september 2020. Rådgivningsfirmaet Moe A/S udarbejder
spørgsmålene. Spørgsmålene godkendes af Følgegruppen.

Forud for borgerpanelundersøgelsen opfordres borgerne til at melde sig ind i borgerpanelet. Det sker
bl.a. med annoncering i lokale medier.

Økonomi

Det foreslås at afsætte en ramme på 2.000 kr. til en kampagne for borgerpanelet med annoncering i
lokale medier. Pengene tages af puljen til egne aktiviteter.

Videre proces

Lokaludvalget gennemfører en borgerpanelundersøgelse om brugen af Torvegade i perioden 3.-8.
september 2020. 

Lokaludvalget er medvært for to fokusgruppemøder den 8. september 2020 om brugen af Torvegade.

I mødet den 30. september 2020 drøfter lokaludvalget resultaterne af fokusgruppemøderne og
borgerpanelundersøgelsen.

Lokaludvalget vil i 2021 blive hørt om projektforslaget for Torvegade, som Teknik- og
Miljøforvaltningen vil indstille til vedtagelse i Teknik- og Miljøudvalget.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at være vært for to fokusgruppemøder om Torvegade sammen med
Teknik- og Miljøforvaltningen og rådgivningsfirmaet Moe A/S, jf. løsningsafsnittet
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2. Lokaludvalget besluttede at gennemføre en borgerpanelundersøgelse om Torvegade, idet
lokaludvalgets følgegruppe bemyndiges til at godkende spørgsmålene, jf. afsnittet
"Problemstilling" og løsningsafsnittet.

3. Lokaludvalget afsatte en ramme på 2.000 kr. til gennemførelse af en kampagne for
borgerpanelet i lokale medier. Pengene tages af puljen til egne projekter.

Side 18



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Cykelsti på Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade (2020-0140712)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et medlemsforslag om etablering af cykelsti på
Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter medlemsforslaget om etablering af cykelsti på
Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade, der fremgår af afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Medlemsforslag fra Kirsten V. Andersen:

"Om Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade

Situation i dag:

• I dag må man kun cykle fra Torvegade til Sofiegade, da gaden er smal og der er parkerede biler
i hver side af gaden.

• Mange cykler ulovligt fra Sofiegade til Torvegade, bl.a. fordi man ellers skal cykle på brosten for
at komme til Torvegade. 

Forslaget er:

• Alle parkeringspladser på Amager-siden af Prinsessegade, hvor Irma og værtshuset Falken
ligger, nedlægges. Det drejer sig om 10 p-pladser og 1 handicap-p-plads i  følge kbhkort.dk. Se
bilaget.

• I stedet males eller anlægges en cykelsti i den side af gaden, så man kan cykle fra Sofiegade til
Torvegade.

• Det gøres lovligt at cykle fra Sofiegade til Torvegade (skilt ændres)."

 

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets mødet den 24. juni 2020, men blev udsat.

Løsning
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Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter ovennævnte medlemsforslag om etablering af cykelsti
på Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning

Udsat til resultatet af Torvegade-analysen foreligger.

Bilag
1. Kort med parkeringspladserne i Prinsessegade (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Christianshavn som 20 km/t-zone (2020-0140705)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et medlemsforslag om Christianshavn som 20 km/t-zone,

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter medlemsforslaget om Christianshavn som 20 km/t-zone,
der fremgår af afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Medlemsforslag fra Jens Eskildsen:

"Corona-krisen har medført, at den kørende trafik i København er reduceret markant. Undersøgelser
viser, at luftforureningen samtidig er faldet med 30-40 %. Støjforureningen fra trafikken er formentligt
også reduceret - hvis der lige ses bort fra vanvidsbilisterne?

Danmarks Statistik har beregnet, at københavnske kvinders middellevetid er 82,1 år. Det er 0,8 år
lavere end kvinders middellevetid i Danmark. For mænd er de tilsvarende tal 77,7 år og 2,7 år (Kilde:
Danmarks Statistik 2019). Årsagerne til den lavere middellevetid er de såkaldte livsstilssygdomme og
ikke mindst luft- og støjforureningen. Det er de primære årsager til, at københavnerne lever kortere
tid end resten af befolkningen!

Som led i den grønne omstilling skal faldet i forureningen fra den kørende trafik naturligvis fastholdes.
Lad os begynde med at nedsætte den maksimale hastighed på hele Christianshavn til 20 km/t –
bortset fra fordelingsveje som Torvegade. På de mange stenbelagte veje vil en maksimal hastighed
på 20 km/t resultere i en markant reduktion af forureningen og ikke mindst af støjforureningen.
Inspiration til forslaget kan ses i området omkring Udenrigsministeriet, hvor den maksimale hastighed
er 20 km/t. Som led i at reducere luftforureningen imødeses samtidig, at tomgangsregulativet for
København respekteres. Her er det ikke tilladt at lade et køretøj holde i tomgang i mere end 1 minut.
Det kan være en personbil, en taxa, en varevogn, en lastvogn eller en motorcykel.

Dette forslag - om at reducere hastigheden til 20 km/t på Christianshavn- forudsætter som minimum
politisk vilje samt nogle forbudstavler, centralt placeret ved fordelingsvejenes sidegader.

Mit forslag om Christianshavn som 20 km/t-zone er kort sagt: Betragt dig som gæst i de områder
du kører i og i gennem. Tag hensyn til andre ved at sætte hastigheden ned. Sammen kan vi forbedre
miljøet!"
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Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets mødet den 24. juni 2020, men blev udsat.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter ovennævnte medlemsforslag fra Jens Eskildsen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
Udsat til resultatet af Torvegade-analysen foreligger.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Høringssvar om forøgelse af højden af teknikbygningen på taget af Ørkenfortet
(2020-0196787)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen
om forøgelse af højden af teknikbygningen på taget af Ørkenfortet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen
om forøgelse af højden af teknikbygningen på taget af Ørkenfortet, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har den 14. august 2020 sendt en naboorientering til lokaludvalget,
hvoraf det fremgår, at forvaltningen har modtaget en ansøgning om en større højde på
teknikbygningen på taget af Ørkenfortet.

Det kræver dispensation fra tillæg nr. 3 til lokalplan nr. 183 "B&W-området". Lokaludvalget har
mulighed for at sende bemærkninger om sagen til Teknik- og Miljøforvaltningen. Der er svarfrist den
4. september 2020. 

Se naboorienteringen i bilaget. 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøforvaltningen:

"Tak for muligheden for at indsende bemærkninger til vedr. spørgsmålet om mulig dispensation for at
overskride den godkendte højde på Ørkenfortet, jf. forvaltningens mail den 14. august 2020.

Som anført i Christianshavns Lokaludvalgs høringssvar den 27. september 2018 i forbindelse med
godkendelse af tillæg nr. 3 til lokalplan ne. 183 B&W-området, har Christianshavns Lokaludvalg ikke
været i stand til at tilslutte sig, at der i forbindelse med ombygning af Ørkenfortet til hotel føjes en
yderligere etage til byggeriet. Efter vores opfattelse er bygningens volumen, bebyggelsesprocent på
matriklen og andre forhold omkring byggeriet, herunder trafik- og parkeringsforhold presset langt ud
over, hvad der er ønskeligt, når bygningens placering på et i forvejen tæt bebygget og trafikalt
belastet område tages i betragtning. Derfor kan Christianshans Lokaludvalg ikke tilslutte sig, at der
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gives dispensation til at øge bygningens højde yderligere, uagtet at der er tale om en begrænset
øgelse af højden på teknikbygningen.

Christianshavns Lokaludvalg finder således, at der burde have været taget højde for udformingen af
teknikbygningen ved ansøgning om den oprindelige dispensation og at der må findes en anden måde
at udforme teknikbygningen på end ved at gå yderligere i højden.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Teknik- og
Miljøforvaltningen.

Beslutning

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om forøgelse af højden af
teknikbygningen på taget af Ørkenfortet, der fremgår af løsningsafsnittet.

Bilag
1. Naboorientering
2. Bilag til naboorientering
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  Turismen på Christianshavn (2020-0142394)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte turismen på Christianshavn og nedsætte en arbejdsgruppe
om turismen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter turismen på Christianshavn på baggrund af
henvendelsen fra en borger, der ses i afsnittet "Problemstilling"

2. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter at etablere en arbejdsgruppe om turisme, som
christianshavnerne inviteres til at deltage i

3. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger et lokaludvalgsmedlem Frank Hedegaard til at være
tovholder for arbejdsgruppen om turismen.

Problemstilling

Mail fra Anette Thede:

"Kære lokaludvalg

Som I kan se nedenfor er Amsterdam og Venedig ved at diskutere masseturismen. Da jeg selv sidste
år var i Barcelona (!!) hængte der lagner ud af vinduerne med "Turister, nej tak" ud for mit
hotelværelse. Så spanierne er sikkert i gang med lignende tanker.

Som I kan forstå, er jeg selv ikke imod turisme, og min del af Christianshavn har altid haft mange
besøgende på grund af Christiania - men sværmen på et relativt lille område har nu taget overhånd
for beboerne.

I den nordlige del af Christianshavn ud for broerne var mætningspunktet kommet sidste år. Der var
larm, affald og konstant uro. Kulturborgmesteren havde fornylig et fornuftigt indlæg i Politiken om, at
vi skal sprede turisterne. Men så nytter det fx ikke noget at give restaurant Nærvær tilladelse til
udeservering eller godkende en lokalplan med udeservering ved Trangraven. Bare som to
eksempler.

Se vedhæftede fra DR og tag debatten op - det haster lidt ...

Tak og hilsen fra Anette

https://www.dr.dk/nyheder/udland/coronavirus-effekt-amsterdam-og-venedig-oensker-slippe-masseturisme"
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Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets mødet den 24. juni 2020, men blev udsat.

 

Løsning

Drøftelse

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter turismen på Christianshavn på baggrund af ovennævnte
henvendelse.

 

Arbejdsgruppe

Lokaludvalget hat tidligere udpeget lokaludvalgsmedlem Frank Hedegaard til sin koordinator på
turismeområdet og herunder til at deltage i Indre By Lokaludvalgs aktiviteter vedr. turisme.

Lokaludvalgets forretningsudvalg vurderer, at lokaludvalget bør opprioritere sit fokus på
konsekvenserne af turismen og nedsætte en egentlig arbejdsgruppe om temaet, som refererer til
arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen. Borgerne inviteres til at deltage i arbejdsgruppen.

Formanden foreslår, at lokaludvalget vælger Frank Hedegaard til tovholder for arbejdsgruppen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet annoncerer muligheden for at deltage i arbejdsgruppen i lokaludvalgets nyhedsbrev og
på facebook.

Arbejdsgruppen skal som det første skrive et kommissorium for sit virke, som lokaludvalget skal
godkende i et kommende møde.

Beslutning
Udsat.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  Partybusser (2020-0196580)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte, hvor stort et problem partybusser er på Christianshavn og
eventuelt skrive til Teknik- og Miljøudvalget om det.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter, hvor stort et problem partybusser er på
Christianshavn.

2. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, om formanden skal bemyndiges til at skrive til Teknik-
og Miljøudvalget om problemet, baseret på bemærkningerne til sagen, der måtte komme i
lokaludvalgets møde den 26. august 2020.

Problemstilling

I mødet den 24. juni 2020 oplyste formanden, at Østerbro Lokaludvalg den 22. juni 2020 havde spurgt,
om Christianshavns Lokaludvalg vil være med på en fælles henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget
vedr. partybusser. Der var ikke mulighed for at komme med eventuelle ændringer i henvendelsen. Han
oplyste videre, at sekretariatet havde svaret, at Christianshavns Lokaludvalg ikke kunne tage stilling til
sagen med så kort frist.

Lokaludvalget bad formanden om en indstilling til lokaludvalgsmødet den 26. august 2020 om
partybusser, da de giver problemer i bl.a. Torvegade og Prinsessegade.

 

Østerbro Lokaludvalgs forslag til fælles brev til Teknik- og Miljøudvalget

"Østerbro Lokaludvalg har på baggrund af en borgerhenvendelse drøftet problematikken med
partybusser. Busserne opleves af flere borgere som larmende og generende. Særligt opleves det
frustrerende, at det er svært at gennemskue, hvilke regler der gælder og hvilken myndighed der skal
kontaktes, hvis der er klager.

Som udgangspunkt er lokaludvalget opmærksom på, at der må forventes en vis grad af støj fra
fester, udendørsarrangementer og lign., når man bor i en storby.

Lokaludvalget opfordrer derfor til, at Teknik- og Miljøudvalget ser på muligheden for at skærpe og
præcisere retningslinjer mht. støjende og svinende adfærd for alle køretøjer i København, så det
bliver mere gennemskueligt for borgerne."
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Teknik- og Miljøforvaltningens position

I et brev den 17. juni 2020 fra Teknik- og Miljøforvaltningen til en borger og til Indre By Lokaludvalg
står der bl.a:

"Jeg kan oplyse dig om, at partybusserne er en af de ting i bybilledet, som Københavns Kommune har
fokus på. Det har vi, fordi rigtig mange borgere retter henvendelse om støjgener fra partybusserne.
Partybusserne er generelt et af de indsatsområder, som borgerne mener, at kommunen bør prioritere
højt.

Dette kom senest til udtryk i forbindelse med et fællesarrangement i marts 2020 på Københavns
Rådhus med deltagere af borgere i Indre By, restaurationsbranchen, Københavns Politi, Kultur- og
Fritidsforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen. Det er således et emne, der kan komme i spil ved
udvalgsbehandlingen af den kommende Restaurations- og Nattelivsplan, herunder overvejer
kommunen, om man politisk vil rette henvendelse til Folketinget.

Partybusser er et område, som Københavns Kommune ikke har hjemmel i lovgivningen til at kunne
stille meget op overfor. Partybusser reguleres nemlig (af Færdselsstyrelsen) gennem færdselsloven, og
det er politiet der fører tilsyn med, om busserne er i lovlig stand og om der udskænkes drikkevarer osv.

Hvis der ikke foretages udskænkning eller lign. i partybussen, men gæsterne selv tager drikkevarer, er
der ikke tale om restaurationsdrift, som er omfattet af restaurationsloven. Hvis der er tale om
restaurationdrift med udskænkning, skal der indhentes alkoholbevilling hos Bevillingsnævnet i
København. Bevillingsnævnets medlemmer er medlemmer af Borgerrepræsentationen og kan ses
på: https://www.kk.dk/artikel/om-bevillingsnaevnet

Temaet vedrørende gener fra partybusser vil blive drøftet ved førstkommende fællesmøde mellem
Bevillingsnævnet sekretariat, Københavns Politi og Teknik- og Miljøforvaltningen.

Du kan kontakte miljøsagsbehandler Carsten Rosenørn-Due, hvis du vil vide mere herom på
mail: Carose@kk.dk eller telefon 26152976."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, hvor stort et problem partybusser er på Christianshavn
og om lokaludvalget skal skrive til Teknik- og Miljøudvalget om det. I givet fald skal lokaludvalget
bemyndige formanden til at sende en henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget, baseret på
bemærkningerne, der måtte være til sagen i lokaludvalgsmødet den 26. august 2020.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.
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Beslutning
Udsat.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  Lokaludvalgets cykeltur med teknik- og miljøborgmesteren (2020-0196472)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende programmet for lokaludvalgets cykeltur den 15.
september 2020 kl. 17 med teknik- og miljøborgmester Ninna Hedeager Olsen, Enhedslisten.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender programmet for lokaludvalgets cykeltur den 15.
september 2020 kl. 17 med teknik- og miljøborgmester Ninna Hedeager Olsen, Enhedslisten,
der fremgår af løsningsafsnittet.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger de lokaludvalgsmedlemmer, der nævnes i
parenteserne i programmet, til at fortælle om nedslagspunkterne på turen.

3. at Christianshavns Lokaludvalgs medlemmer og suppleanter tilkendegiver, om de deltager i
cykelturen; evt. i en del af turen.

Problemstilling

Teknik- og miljøborgmesteren ønsker, at lokaludvalget viser, hvad der fylder i christianshavnernes 
hverdag, både positivt og negativt. Tirsdag den 15. september kl. 17:00-19:00 er afsat i hendes
kalender til besøget.

I mødet den 24. juni 2020 udpegede lokaludvalget Lokaludvalget udpegede Jens B. Sørensen og
Jens Eskildsen til at planlægge cykelturen med teknik- og miljøborgmesteren.

Løsning

Jens B. Sørensen og Jens Eskildsen foreslår nedenstående program for cykelturen, der tager
udgangspunkter i ønsker til turen, der fremkom i lokaludvalgsmødet den 24. juni 2020. I parenteserne
foreslås hvem, der skal fortælle om de forskellige nedslagspunkt på turen.

VELKOMMEN kl. 17:00 – under Langebro

(???, max 3 min.)

 

1. Go-Boat og andre sejlende

(Jens Brandt Sørensen, max 3 min.)
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Beskrivelse:

Go-Boats folder: ”Oplev vores smukke København til vands. Nyd kanalerne, arkitekturen og vores
skønne havn med dem du holder af. …….. . Her kan du finde toiletter. Det er er strengt forbudt at
anvende Havnen og dens omgivelser som toilet”.

Alt for mange sejlende bruger porte, haver, facader etc. langs kanalerne som ”offentligt toilet”.
Desuden mener Christianshavns Lokaludvalg, at det slet ikke er OK, at sejlende forurener
havneområdet og kanalerne med støj fra Sound-bokse, forstærkere, Bluetooth-højttalere,
ghettoblastere og andre lydanlæg. Trods det, er Go-Boat er et fantastisk projekt.

 

Vi cykler via Langebrogade til:

 

2. Lille Langebro´s landfæste og havnefronten

(Jens Brandt Sørensen og Frode Neergaard, max 5 min.)

Beskrivelse:

Landfæsterne på begge sider af Lille Langebro bør genovervejes, da sammenblandingen af den
gående og den kørende i trafik ikke er sikker. Lille Langebro har medført øget trafik af cyklister og
gående langs havnefronten. På strækningen mod Knippelsbro har det medført problemer med
adskillelse af cyklister og gående blandt andet på Cirkelbroen og på de to små broer på strækningen.
Den planlagte trappe fra Knippelsbro til havnefronten vil medføre yderlige trafik og derved behov for
afstribning / adskillelse af trafikken – for eksempel lig Inderhavnsbroens brofæste på Nyhavnssiden.

 

Vi cykler langs havnefronten via Cirkelbroen og Knippelsbrogade til Strandgade Syd:

 

3. Ørkenfortet

(Frode Neergaard, max 5 min.)

Beskrivelse:

Ombygningen til hotel skaber store trafikale problemer i Torvegade/Strandgade-krydset, på
Strandgade ned til Christians Kirke og med byggepladstrafik i gaderne bag Christians Kirke. Trods
udpegning af en Christianshavns Lokaludvalg-dialogrepræsentant har der siden oktober 2019 kun
været et møde med ATP og pt. er dialogen gået i stå.

Jfr. byggetilladelsen skal ATP udarbejde en trafikplan for området. Christianshavns Lokaludvalg vil
gerne i dialog med ATP om: Hvordan det sikres, at trafik til og fra hotellet generer beboerne i
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Strandgade mindst muligt, om genplantning af fældede træer, om en påtænkt vendeplads for busser
på havnefronten og regulering af trafikken, så den ikke kører ind i og gennem nærområdet bag
Christians Kirke. Vil Ninna Hedeager Olsen opfordre ATP til snarest at fremlægge en trafikplan for
Ørkenfortet? Trafikforholdene omkring Ørkenfortet skal i øvrigt ses i sammenhæng med
Torvegade-analysen og ombygningen af Torvegade.

 

Vi cykler via Strandgade syd, Nicolai Eigtveds Gade til Johan Semps Gade i:

 

4. Nærområdet omkring Christians Kirke

(Jens Eskildsen, max 3 min.)

Beskrivelse:

Området opfylder kommunens krav til et delvist bilfrit område: Parkeringskældre, nærhed til kollektiv
trafik og cykelstier samt et begrænset antal p-pladser. Ved ombygning af Torvegade kan området
ændres til delvist bilfrit område med reduceret trafik og uden tung trafik. Ved at nedsætte
hastigheden medvirker det også til at reducere luft- og støjforureningen. Desuden er normalen her –
som på andre brostensbelagte gader på Christianshavn – at cyklisterne kører på fortovene.

 

Vi cykler via Wildersgade og Torvegade til:

 

5 A. Christianhavns Torv

(Ruth Plovgaard, max 5 min.)

Beskrivelse:

Christianshavns Torv er et rodet midtpunkt i vores bydel. Christianshavns Torvenetværk og
Christianshavns Lokaludvalg arbejder ihærdigt på at gøre det til et ”Torv for alle”: Vi gennemfører
arrangementer. Vi vil gerne bestyre kiosken. Vi vil gerne øge samarbejdet med kommunen om
Torvets fremtid. Ved Ninna Hedeager Olsen hvornår Metroselskabet går i gang med ændringer af
Torvet? Trafikforholdene omkring Torvet skal i øvrigt ses i sammenhæng med Torvegade-analysen
og ombygningen af Torvegade.

 

 

5 B. Plakattavler på Christianshavns Torv:
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(Jane Lytthans, max 3 min)

Beskrivelse:

Christianshavns Lokaludvalg blev spurgt om Plakattavlens placering – før den blev opsat. Vi mente
da som nu, at den ikke skulle placeres på vores lille i forvejen opfyldte Torv. Plakattavlen er placeret
få meter fra Metrotrappen, så Metro-trafikanterne ser den dominerende reklametavle som det første,
nå de går ned i og kommer op fra Metroen. Christianshavns Lokaludvalg og mange christianshavnere
mener, at den påtrængende placering er uhensigtsmæssig og anmassende. Vi mener fortsat, at
Torvets størrelse og travle liv ikke skal domineres af plakattavlen. Så - vi ønsker, at den fjernes
snarest muligt.

 

5 C. Løbehjul på Christianshavn

(Svend Erik Brockdorff, max 3 min.)

Beskrivelse:

Christianshavns Lokaludvalg har sendt 2 breve til Teknik- og Miljøforvaltningen om, hvorfor
el-løbehjul er uønskede på Christianshavn: El-løbehjul flyder alle steder på Christianshavn, især på
Christianhavns Torv og på fortove - til stor gene for gående, barnevogne, rollatorer, kørestole m.m.
El-løbehjul kører alt for stærkt og er lydløse til stor gene/fare for alle. El-løbehjul kører ofte på fortove,
da mange af vores gader er brostensbelagte. Der er ingen begrænsning på antal el-løbehjul.
Indsamling af el-løbehjul til opladning sker ofte af dieselbiler, der holder i tomgang i mere end 1 min.
og i strid med kommunens tomgangsregulativ.

 

Vi cykler via Torvegade til krydset Torvegade / Prinsessegade:

 

6. Lysregulering krydset Torvegade / Prinsessegade

(Svend Erik Brockdorff, max 5 min.)

Beskrivelse:

Christianshavns Lokaludvalg har 2 gange i 2020 skrevet til Teknik- og Miljøforvaltningen om et
problem for ældre, dårligt gående m.fl. der skal krydse Torvegade. Og det drejer sig om alle lyskryds i
Torvegade. Christianshavns Lokaludvalg mener, at vi begge gange har fået et afvisende svar fra
Teknik- og Miljøforvaltningen. Fodgængerovergangen ved krydset Torvegade / Prinsessegade
bruges af mange beboere i Voldboligerne. Problemet er, at der kun er grønt lys i 16 sek. Derfor kan
mange ældre og gangbesværede ikke nå over. Teknik- og Miljøforvaltningen har oplyst, at der er en
sikkerhedstid på 10 sek. Men det ved hverken bilister eller gående. Derfor stresser højre- og
venstresvingende bilister fra Prinsessegade fodgængerne, da bilisterne tror, at fodgængerne går over
for rødt. Vi har foreslået yderligere ca. 10 sek. Dette har også Teknik- og Miljøforvaltningen afvist.
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Trafikforholdene i krydset skal i øvrigt ses i sammenhæng med Torvegade-analysen og ombygningen
af Torvegade.

 

Vi cykler via Prinsessegade Nord til krydset Prinsessegade / Burmeistergade

 

7. Forslag til ensretning af Prinsessegade

(Mogens Holm, max 8 min)

Beskrivelse:

Trafikken har er et smertensbarn for områdets beboere, som Christianshavns Lokaludvalg har peget
på i mange år og hvor problemerne forventes at blive væsentligt forøget de kommende år. Ensretning
af gaden med relevant omlægning af trafikken i sidegaderne, ville være en klar forbedring af
situationen. Busserne kan måske undtages for ensretningen? Trafikforholdene i Prinsessegade skal i
øvrigt ses i sammenhæng med Torvegade-analysen og ombygningen af Torvegade.

 

Vi cykler ad Prinsessegade ind på Refshalevej:

 

8. Forslag til cykelsti langs Refshalevej m.m.

(Mogens Holm, max 3 min)

Beskrivelse:

Etablering af mange boliger i Refshale-området har medført øget trafik på Refshalevej: Bolig-arbejde,
pendlere, børn til skoler og daginstitutioner på Christianshavn og derved et stort behov for cykelsti på
Refshalevej.

 

Vi cykler videre på Refshalevej via Kongebrovej til sydligste del af Nyholm:

 

9. Nyholm, Københavns åndehul

(Asbjørn Kaasgaard, max 8 min)

Beskrivelse:
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Støtter Ninna Hedeager Olsen Det særlige Bygningssyns udvidede fredningsforslag for hele Nyholm?
Vil Ninna Hedeager Olsen tage initiativ til - i samarbejde med Slots- og Kulturstyrelsen og
Forsvarsministeriets Departement - at tilvejebringe en plan for hele området?

 

Vi cykler ad Danneskjold Samsøes Allé via Fabriksmestervej og langs Arsenalgraven til:

 

10. Operaparken

(Jens Brandt Sørensen, max 3 min)

Beskrivelse:

Etableringen af Operaparken følger tidsplanen og forventes færdig i 2023. Af de foreløbigt 40.000 ton
jord der er gravet væk, er ca. 80 % sejlet væk med båd til Nordhavnen. Resten er kørt med lastbiler
til jordbehandling. Bygherren søger i videst mulige omfang for, at transport med lastbiler foregår ad
Fabriksmestervej, Danneskjold Samsøes Allé, Forlandet og Kløvermarksvej.

 

Vi cykler via Dokøvej til:

 

11. ”Busslusen” på Danneskjold Samsøes Allé

(Mogens Holm, max 3 min)

Beskrivelse:

Christianshavns Lokaludvalg peger igen på behovet for at genoprette busslusen ved indgangen til
Danneskjold Samsøes Allé, således at kun biler med beboerstatus kan køre igennem. Nedlægningen
af slusen har forøget trafikken i Prinsessegade og videre gennem Torvegade. Ved Ninna Hedeager
Olsen om der findes en trafikmåling, der kan bekræfte denne påstand?

 

Vi cykler fra Danneskjold Samsøes Allé via Trangravsvej til:

 

12. Inderhavnsbroen

(Jens Brandt Sørensen, max 3 min)

Beskrivelse:
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Med det igangværende projekt som skal regulere trafikken ved begge landfæster, er det målet at få
en mere sikker afvikling af både for cyklister og fodgængere. Det første møde med mellem
interessenterne og Teknik- og Miljøforvaltningen (afholdt på broen) har indikeret, at det er et par
spændende og alternative rådgivere, som Teknik- og Miljøforvaltningen har entreret med. Den
glimrende proces kan måske benyttes på begge sider af Lille Langebro og hele vejen langs kajen via
Cirkelbroen til Udenrigsministeriet?

 

13. Krøyers Plads

(Jens Brandt Sørensen og Jens Eskildsen, max 3 min)

Støj og møg synes at have ødelagt de ellers gode intentioner, der var med Krøyers Plads. Sammen
med grundejerforeningen bør Teknik- og Miljøforvaltningen lave en plan for, hvordan ophold bliver
udholdeligt for alle parter. Hvis det resulterer i forbud, skal Krøyers Plads have bistand til at
håndhæve reglerne. Vil Ninna Hedeager Olsen tage initiativ til, at bestemmelserne i ”Bekendtgørelse
nr. 511 om politiets sikring af den offentlige orden” praktiseres i området?

 

Vi cykler via Strandgade nord via Bådsmandsstræde til krydset Bådsmandsstræde / Overgaden
neden Vandet:

 

14. Den multifunktionelle affaldsløsning ved krydset Bådsmandsstræde / Overgaden neden
Vandet

(Kirsten V. Andersen, max 3 min)

Beskrivelse:

Her gøres en afstikker til den flerfunktionelle affaldsløsning på Overgaden neden Vandet. Den er en
demonstrationsmodel og har fungeret fint siden oktober 2018. De fleste naboer synes godt om både
containere, bænk, sukkulenter ovenpå og ikke mindst bog-bytteskabet.

 

Vi cykler fra Overgaden neden Vandet via Skt. Annægade til Udenrigsministeriet:

 

15. Trafikforholdene i Strandgade Nord

(Jane Lytthans, max 3 min.)

Beskrivelse:
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Strandgade Nord har gennem årene skiftet karakter. Der er bygget flere og flere boliger.
Erhvervsbygninger er ombygget til

publikums-rettede aktiviteter. Derfor er trafikken både til boliger, restauranter og gademarkedet ved
Inderhavnsbroen blevet meget forstærket – uden der er ændret meget ved gadestrukturen eller
belysningen. Det er således blevet meget vanskeligere for gående og cyklister at færdes på
Strandgade Nord. Christianshavns Lokaludvalg ønsker en vurdering af og en forbedring af de
trafikale forhold i denne del af Strandgade. Trafikforholdene i Strandgade Nord skal i øvrigt ses i
sammenhæng med Torvegade-analysen og ombygningen af Torvegade.

 

AFSLUTNING  kl. 19:00 – ved Udenrigsministeriet

(???, max 3 min.)

Fakta om cykelturen:

• Distance ca. 6,5 km.
• 17 nedslagspunkter = 1 time og 15 min.

 

Økonomi

Forplejningen på turen betales af sekretariatets budget.

Videre proces

Afhænger af drøftelserne med teknik- og miljøborgmesteren.

I mødet den 30. september 2020 evaluerer lokaludvalget turen.

Beslutning
 

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Eskildsen om, at programmet for cykellturen
indeholder et stop ved Cirkelbroen for at vise teknik- og miljøborgmesteren, at der mangler
gelænder på trappen mellem broen og landfæstet.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Eskildsen om at ændre formuleringen af
beskrivelsen af "4. Nærområdet omkring Christians Kirke" til: "Området opfylder kommunens
krav til et delvist bilfrit område: Parkeringskældre, nærhed til kollektiv trafik og cykelstier samt et
begrænset antal p-pladser. Trafikforholdene i nærområdet skal i øvrigt ses i sammenhæng med
Torvegade-analysen og ombygningen af Torvegade. Ved at nedsætte hastigheden medvirker
det også til at reducere luft- og støjforureningen. Desuden er normalen her – som på andre
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brostensbelagte gader på Christianshavn – at cyklisterne kører på fortovene."

Lokaludvalget godkendte programmet for lokaludvalgets cykeltur den 15. september 2020 kl. 17
med teknik- og miljøborgmester Ninna Hedeager Olsen, Enhedslisten, der fremgår af
løsningsafsnittet, med ovennævnte tiltrådte ændringer.

2. Lokaludvalget godkendte, at de lokaludvalgsmedlemmer, der nævnes i parenteserne i
programmet, fortæller om nedslagspunkterne på turen, idet der var følgende ændringer:
7. Forslag til ensretning af Prinsessegade: Svend Aage Schiermacher i stedet for Mogens
Holm.
8. Forslag til cykelsti langs Refshalevej m.m.: Lotte Barfod i stedet for Mogens Holm.
11. ”Busslusen” på Danneskjold Samsøes Allé: Jane Lytthans i stedet for Mogens Holm.

3. Lokaludvalgets medlemmer og suppleanter tilmelder sig cykelturen med en mail til
sekretariatet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  Årsplan for det lokale miljøarbejde 2021 (2020-0183426)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte, hvad det skal med i årsplanen for det lokale miljøarbejde i
2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter, hvad der skal med årsplanen for det lokale miljøarbejde
i 2021.

Problemstilling

Lokaludvalget skal senere i år vedtage en årsplan for det lokale miljøarbejde i 2021. 

Løsning  

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, hvad der skal med i årsplanen for det lokale
miljøarbejde i 2021. Der er tale om en indledende drøftelse, hvor lokaludvalgets medlemmer kan
byde ind med forslag til indholdet i årsplanen.

Til inspiration ses årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2019-20 i bilaget.

Årsplanen skal gennemføres af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, jf. driftsstøtteaftalen, som
lokaludvalget godkendte i mødet den 24. juni 2020.

Økonomi

I 2020 betaler Københavns Kommune 715.624 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af den lokale miljøopgave i de to bydele. Pengene er sendt
videre til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

Derudover har Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg betalt hhv. 680.000 kr. og 100.000
kr. til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for løsning af den lokale miljøopgave i 2020.

Videre proces
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I mødet den 30. september 2020 drøfter lokaludvalget et udkast til årsplan for det lokale miljøarbejde
i 2021. I mødet den 28. oktober 2020 skal lokaludvalget godkende årsplanen.

Årsplanen omfatter også det lokale miljøarbejde i Indre By. Indre By Lokaludvalg drøftede indhold i
årsplanen i sit møde den 13. august 2020 og drøfter udkast til årsplanen i sit møde den 10.
september 2020. Den 8. oktober 2020 skal Indre By Lokaludvalg godkende årsplanen. 

Beslutning
Lokaludvalget drøftede, hvad der skal med i årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2021. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Trafikøer kan tages med i årsplanen.
• Brændeovnsrøg kan tages med i årsplanen.
• Årsplanen bør indeholde færre elementer end den nuværende årsplan. Fx. kan partnerskaber

udgå.

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Det lokale miljøarbejde skal hjemtages til Københavns
Kommune." 

Bilag
1. Årsplan for det lokale miljøarbejde i 2019-20 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  Puljeansøgninger, august 2020 (2020-0148510)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til 6 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til SHOCK på en ansøgning om 12.000 kr. til  aktiviteten
"Platform B", som er en koncert, der afholdes den 11. september 2020 i Christianshavns Beboerhus.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der tidligere har
modtaget støtte, hvorfor lokaludvalget ønsker at bruge sine midler på andre aktiviteter. 

2. at Christianshavns Lokaludvalg giver Herfra og Videre, Christianias beboerrådgivning tilsagn om
10.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten "Grønlandsk kultur og musik - Angakok", som
afholdes i løbet af efteråret 2020. Lokaludvalget støtter ikke med hele det ansøgte beløb, idet det
ønsker at sprede sine midler. Tilsagnet er betinget af, at aktiviteten på Christianshavns Torv sker i
samarbejde med Torvenetværket, så der f.eks. ikke planlægges to aktiviteter på samme dag.

3. at Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Beboerhus tilsagn om 10.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Paralleluniverset", som afholdes over to dage i
Christianshavns Beboerhus den 30. og 31. oktober 2020. Lokaludvalget støtter ikke med hele det
ansøgte beløb, idet det ønsker at sprede sine midler.

4. Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Beboerhus tilsagn om 15.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje i støtte  til projektet "Den Økologiske Gadehave ved Christianshavns
Beboerhus". Der støttes ikke med det hele det ansøgte beløb, idet de 15.000 kr. kan dække de dele
af projektet, som ikke er installationer.

5. at Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til EKHO EKHO på en ansøgning om 10.000 kr.
til musikfestivalen "House of Noise", der afholdes den 11. - 12. september i EKHO's EKHO's egne
lokaler på Refshalevej 207A. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget kun undtagelsesvis yder
støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte, hvorfor lokaludvalget ønsker at bruge sine
midler på andre aktiviteter. 

6. at Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Nordatlantens Brygge på en ansøgning om 16.688
kr. til  "TOTEM", der finder sted under Kulturnatten. Afslaget begrundes med, at aktiviteten ikke er
lokal forankret, da der lægges op til at det er et tilbud for alle inkl. christianshavnere. Derudover er
Kulturnatten 2020 også blevet aflyst. 

Problemstilling
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Lokaludvalget har modtaget 6 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Platform B

SHOCK har ansøgt om 12.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten "Platform B", som er en
koncert, der afholdes den 11. september 2020 i Christianshavns Beboerhus. Ansøgeren ønsker med
aktiviteten at forene forskellige musikgenrer og skabe en platform for kunstere indenfor genrerne
hiphop, noise, eksperimenterende elektronisk musik, dekonstruerede beats og RnB, som potentielt
kan føre til fremtidige samarbejder. De forskellige genrer skal give en anderledes og unik musikalsk
oplevelse for publikum. 

Publikum præsenteres for fem forskellige kunstnere. Koncerten henvender sig primært til unge lokale
musikinteresserede i aldersgruppen mellem 15-35 år. Der er plads til 80 deltagere til koncerten og
prisen pr. billet er 60 kr. Det samlede budget er på 19.000 kr., og der regnes med en indtægt på
7.000 kr. fra salg af mad- og drikkevarer samt entréindtægter. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil
gå til leje af koncertsal, udstyr, betaling af lydtekniker samt honorar til musikere.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og 
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter arrangementet med en underskudsgaranti.

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte, at lokaludvalget ønsker at styrke
mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der
tidligere har modtaget støtte. Derfor er udvalgets anbefaling, at vi ikke yder støtte til denne
ansøgning.

Formandens indstilling

Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til SHOCK på en ansøgning om 12.000 kr. til  aktiviteten
"Platform B", som er en koncert, der afholdes den 11. september 2020 i Christianshavns Beboerhus.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der tidligere
har modtaget støtte, hvorfor lokaludvalget ønsker at bruge sine midler på andre aktiviteter. 

2. Grønlandsk kultur og musik - Angakok

Herfra og Videre, Christianias beboerrådgivning, har ansøgt om 60.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til aktiviteten "Grønlandsk kultur og musik - Angakok", som består af 12 musikworkshops,
der afholdes på Christiania i Stjerneskibet, samt af to koncerter, der henholdsvis afholdes i
cirkusteltet ved Woodstock på Christiania og på Christianshavns Torv. Aktiviteterne finder sted i
efteråret 2020.
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Workshopsne henvender sig til udsatte grønlændere, der opholder sig på Christiania eller på
Christianshavns Torv. Det er målet at give deltagerne en række positive oplevelser gennem musik,
tromme- og maskedans samt gøre dem stolte over deres egen kultur. Oplevelserne skal give
deltagerne troen på at forandringer er mulige, og at de selv har ressourcerne til at gennemføre
forandringerne. Derudover skal aktiviteten styrke fællesskabet mellem grønlænderne og ligeledes
styrke det grønlænderne og christianshavnerne.

Det forventes, at cirka 10 grønlændere deltager i workshop-delen og at der kommer mindst 50
grønlændere og et par hundrede publikummer af ikke-grønlandsk oprindelse til koncerterne. Der vil
blive produceret mindst én video, som tager udgangspunkt i workshop-delen.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer, annoncering, materialer og transport.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte,

• at aktiviteterne skal være offentligt tilgængelige, hvis lokaludvalget skal støtte dem.
Sekretariatet vurderer, at de 12 workshops, som ansøgeren omtaler, er for en lukket kreds af
borgere.

• at lokaludvalget normalt ikke yder mere end 50.000 kr. i støtte til aktiviteter. I denne sag søges
der om 60.000 kr.

• at lokaludvalget i udgangspunktet ikke yder støtte til aktiviteter, som andre offentlige
institutioner bør finansiere. Lokaludvalget må vurdere, om aktiviteterne, som den ansøgning
omhandler, bør finansieres af andre offentlige institutioner.

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og 
-anbefalinger overholdes.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteterne.

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge 

Gruppen drøftede denne ansøgning på baggrund af, at der er givet afslag fra Socialstyrelsen. 
Det kunne være interessant at kende begrundelsen for afslaget. Gruppen anbefaler en støtte på
10.000 kr. og ikke det fulde beløb, set i lyset at vi ønsker en spredning af lokaludvalgets begrænsede
puljemidler. Støtten ydes kun hvis aktiviteten på Christianshavns Torv, sker i samarbejde med
Torvenetværket, så der f.eks. ikke planlægges 2 aktiviteter på samme dag.

Formandens indstilling

Christianshavns Lokaludvalg giver Herfra og Videre, Christianias beboerrådgivning tilsagn om 10.000
kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten "Grønlandsk kultur og musik - Angakok", som afholdes i
løbet af efteråret 2020. Lokaludvalget støtter ikke med hele det ansøgte beløb, idet det ønsker at
sprede sine midler. Tilsagnet er betinget af, at aktiviteten på Christianshavns Torv sker i samarbejde
med Torvenetværket, så der f.eks. ikke planlægges to aktiviteter på samme dag.
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3. Paralleluniverset 

Christianshavns Beboerhus har ansøgt om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet
"Paralleluniverset", som afholdes over to dage i Christianshavns Beboerhus den 30. og 31. oktober
2020. Arrangementet tager udgangspunkt i det parallelunivers, som vi alle har været en del under
corona-krisen. Ansøgeren vil invitere performere, kokke og kunstnere til at indtage beboerhusets
forskellige etager og rum og derigennem udfolde deres egne universer, som de har set ud for dem
det seneste halve år. Arrangementet skal give deltagerne anledning til at reflektere over
virkeligheden, som den har set ud under corona-krisen og give dem mulighed for at se, hvordan
virkeligheden har set ud for andre. Deltagerne lukkes ind i hold af 8-10 personer, hvorefter de selv
kan gå på opdagelse i rummene i halvanden time. På turen bliver de mødt af lyd- og lysinstallationer,
interaktive oplevelser, kulinariske oplevelser og af forskellige performances. 
To-dagesarrangement afsluttes med en fest i beboerhusets sal med forskellige koncerter og
performances. Arrangementet henvender sig til alle nysgerrige sjæle, og det forventes, at der
deltager op mod 120 over de to dage.

Det koster 90 kr. at deltage. En eventuel støtte fra lokaudvalget vil gå til rekvisitter, udsmykning,
indkøb af fødevarer til performance-middag, leje af udstyr, forplejning til kunstnere og frivillige,
PR-materialer samt honorarer til musikere og kokke. 

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og 
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter arrangementet med en underskudsgaranti.

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Gruppen havde gerne set, at denne ansøgning havde været inde under vores særlige ”coronapakke”.
Vi finder arrangementet interessant, aktuelt og lokalt forankret, derfor anbefaler vi ikke at støtte med
det fulde beløb, men en støtte på 10.000 kr. ud fra, at vi ønsker at en spredning af lokaludvalgets
begrænsede puljemidler.

Formandens indstilling

Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Beboerhus tilsagn om 10.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Paralleluniverset", som afholdes over to dage i
Christianshavns Beboerhus den 30. og 31. oktober 2020. Lokaludvalget støtter ikke med hele det
ansøgte beløb, idet det ønsker at sprede sine midler.
4. Den Økologiske Gadehave ved Christianshavns Beboerhus 

Christianshavns Beboerhus har ansøgt om 37.950 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til projektet 
"Den Økologiske Gadehave ved Christianshavns Beboerhus", som forventes at blive etableret i løbet
af de kommende måneder i gaderummet ved Christianshavns Beboerhus. Ansøgeren vil med
projektet etablere en gård-gadehave til gavn for christianshavnere og folk fra Christianshavns
Beboerhus. Haven vil både være til gavn for klimaet, øge biodiversiteten og styrke fællesskabet på
Christianshavn. Haven skal inddeles efter fire temaer: Køkkenhave, frugt- og bærhave, espalierhave
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og opholds-have. Derudover er det målet at afholde kurser og events i haven. Haven skal være et
rum, som giver beboere i byen en mulighed for at være tæt på naturen, og samtidig skal den fungere
som sanse- og terapihave, hvor unge sårbare kan indgå i meningsfulde aktiviteter, og derigennem
opnå en øget grad af nærvær. Projektets hovedmålgruppe er psykisk sårbare unge på
Christianshavn og i København, som forhåbentligt vil kunne finde ro ved at beskæftige sig med
beplantning.

Det forventes at cirka 50 personer vil deltage, når haverne skal plantes, og at 500 personer vil
deltage i løbet af året i forbindelse med planteaktiviteter og begivenheder. Projektet hviler på en høj
grad af frivillig deltagelse fra unge og fra andre interesserede fra forskelige organisationer, gadehaver
og medlemmer af beboerhuset. Projektet er helt overordnet et arbejdsfællesskab for forskellige
brugergrupper. Haverne vil altid være åbne og det koster ikke noget at besøge dem eller aktivt at
deltage i projektet. 

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive anvendt til Indkøb af planter, maling,
informationsmateriale, redskaber, plantekasser, kompostbeholdere, etablering af jordbede, events,
pjecer og bøger om plantning mm.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ikke yder støtte til anlæg.
Lokaludvalget må vurdere, om der indgår "anlæg" i projektet, der her søges støtte til.

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og 
-anbefalinger overholdes. 

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet. 

Anbefaling fra Miljøgruppen

Gruppen vil gerne støtte projektet med 15.000 kr., som vi mener kan dække de dele af projektet, som
ikke er installationer. Vi mener, at projektet er godt for området, og at tanken med at involvere
frivillige i det omtalte omfang er vigtig for ”den grønne omstilling”.

Formandens indstilling

Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Beboerhus tilsagn om 15.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til projektet "Den Økologiske Gadehave ved Christianshavns Beboerhus".
Der støttes ikke med det hele det ansøgte beløb, idet de 15.000 kr. kan dække de dele af projektet,
som ikke er installationer.

5. House of Noise 

EKHO EKHO har ansøgt om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til musikfestivalen "House of
Noise", der afholdes den 11. - 12. september i EKHO's EKHO's egne lokaler på Refshalevej 207A. 
Deltagerne vil kunne opleve musik fra fire scener, ligesom at udvalgte bands vil spille musik fra deres
øvelokaler. I en renoveret London-taxa tilbydes der små intime koncerter. Formålet med festivalen er
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at samle folk om musikken og give deltagerne mulighed for at opleve allerede etablerede bands og
nye spirende talenter. Det er et succeskriterium, at christianshavnere deltager i festivalen og at de
bliver opmærksomme på, at EKHO EKHO tilbyder kvalitets-kulturoplevelser. Derudover henvender
festivalen sig til alle musikinteresserede.

Ansøgeren forventer, at 800 personer besøger festivalen over de to dage. Festivalen har et samlet
budget på 200.000 kr., hvor de 190.000 kr. kommer fra andre tilskudsgivere. Det er gratis at deltage i
festivalen. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til forplejning og markedsføring. 

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og 
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter festivalen.

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Det fremgår af Lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte, at lokaludvalget ønsker at styrke
mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der
tidligere har modtaget støtte. Derfor er udvalgets anbefaling, at vi ikke yder støtte til denne ansøgning

Formandens indstilling

Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til EKHO EKHO på en ansøgning om 10.000 kr.
til musikfestivalen "House of Noise", der afholdes den 11. - 12. september i EKHO's EKHO's egne
lokaler på Refshalevej 207A. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget kun undtagelsesvis yder
støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte, hvorfor lokaludvalget ønsker at bruge sine
midler på andre aktiviteter. 

6. TOTEM

Nordatlantens Brygge har ansøgt om 16.688 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til "TOTEM", som
omfatter 10 forskellige perfomances og et lysværk, der finer sted den 9. oktober 2020 under
Kulturnatten i det renoverede pakhus, hvor Nordatlantens Brygge har til huse. Deltagerne vil opleve
forskellige intime performances af 20 minutters varighed, hvor de mødes af lyd, lys, dans,
spoken-word og levende musik i et lukket univers. Temaet for aftenen er køn, og at der eksisterer
flere end de to køn, som defineres som det normale - både inden for det mandlige og kvindelige køn.
De forskellige performances vil fortolke kønssymboler gennem animationer. På aftenen projiceres et
stort lysværk op på pakhuset, der skal kommentere den aktuelle debat om kønsidentitet. Værket skal
gøre området omkring pakhuset levende til glæde for områdets gæster. Det vil også kunne ses fra
Inderhavnsbroen, Havnegade, Nyhavn og Skuespilhuset.

Aktiviteterne henvender sig til københavnere og kulturnatsgæsterne og skal bidrage til diskussionen
om mangfoldighed. Ansøgeren forventer at 700-1500 personer vil deltage i aktiviteterne og at flere
tusinde personer vil opleve lysværket på pakhusets gavl. For at deltage i aktiviteterne skal deltagerne
købe et kulturnatspas, som koster 95 kr.
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Aktiviteterne har et samlet budget på 166.098 kr.. Der regnes med 8.000 kr. i indtægter fra salg af
mad- og drikkevarer i cafeen. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til eksterne honorarer i
forbindelse med afvikling af aktiviteterne og til udarbejdelse af materialer og tryk. 

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at gældende corona-regler og 
-anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter aktiviteterne.

Anbefaling fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Gruppen er ikke i tvivl om at Kulturnatten aflyses, grundet forsamlingsforbuddet. Herudover anbefales
det ikke at yde støtte, da vi ikke mener aktiviteten er lokal forankret, da det lægges op til at det er et
tilbud for alle inkl. christianshavnere.

Formandens indstilling

Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Nordatlantens Brygge på en ansøgning om 16.688 kr.
til  "TOTEM", der finder sted under Kulturnatten. Afslaget begrundes med, at aktiviteten ikke er lokal
forankret, da der lægges op til at det er et tilbud for alle inkl. christianshavnere. Derudover er
Kulturnatten 2020 også blevet aflyst. 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 294.000 kr. til puljeansøgninger i 2020. Hidtil er der disponeret
for 245.698 kr. Hvis lokaludvalget følger indstillingerne, vil der være disponeret for yderligere 35.000
kr. af lokaludvalgets 2020-pulje.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den
videre sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til SHOCK på en ansøgning om 12.000 kr.
til  aktiviteten "Platform B", som er en koncert, der afholdes den 11. september 2020 i
Christianshavns Beboerhus. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine
penge på andre aktiviteter.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Herfra og Videre, Christianias beboerrådgivning,
tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten "Grønlandsk kultur og musik -
Angakok", som afholdes i løbet af efteråret 2020. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 60.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge. Tilsagnet er betinget
af, at aktiviteten på Christianshavns Torv sker i samarbejde med Torvenetværket, så der f.eks.
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ikke planlægges to aktiviteter på samme dag.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Christianshavns Beboerhus tilsagn om 10.000
kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til arrangementet "Paralleluniverset", som afholdes over to dage i
Christianshavns Beboerhus den 30. og 31. oktober 2020. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 40.000 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.

4. Lokaludvalg godkendte indstillingen om at give Christianshavns Beboerhus tilsagn om 15.000
kr. af lokaludvalgets 2020-pulje i støtte  til projektet "Den Økologiske Gadehave ved
Christianshavns Beboerhus". Der støttes ikke med det hele det ansøgte beløb på 37.950 kr..
Støtten øremærkes de dele af projektet, som ikke er installationer.

5. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Asbjørn Kaasgaard om at give EKHO EKHO
tilsagn om 5.000 kr. til musikfestivalen "House of Noise", der afholdes den 11. - 12. september i
EKHO's EKHO's egne lokaler på Refshalevej 207A. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 10.000 kr., fordi det det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.

6. Nordatlantens Brygge havde trukket ansøgningen om støtte til "TOTEM" inden mødets start, da
Kulturnatten 2020 er aflyst.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  Puljeansøgninger: Drift og anlæg (2020-0142908)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et oplæg fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og
Unge vedr. definition af drift og anlæg ved behandling af puljeansøgninger.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter oplægget fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn
og Unge vedr. definition af drift og anlæg ved behandling af puljeansøgninger.

Problemstilling

Oplæg fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge:

"I retningslinjerne er angivet følgende:

Der ydes ikke støtte til drift og anlæg

Bestemmelsen skal ses i sammenhæng med at det tillige er angivet:

Lokaludvalget lægger vægt på, at tildeling af puljemidler på Christianshavn skal stimulere
borgernes initiativer til arrangementer, aktiviteter og projekter.  (Der ses bort fra at det er
nævnt der kan ydes støtte i en opstartsfase.)

Definition drift.

Når der således ikke ydes støtte til drift men til arrangementer, aktiviteter og projekter er der tale om
der ydes støtte til udgifter, der er tidsbegrænsede og specifikke, og ikke finder sted i det
uendelige/uden slutdato.

Uddybning

F.eks. vil det ikke være muligt at støtte generelt en sportsforening så man kan spille fodbold eller
generel støtte til en kunstforening /lokalhistorisk forening, der arrangere udstillinger.  Det gælder også
at der ikke kan gives generel støtte til driften af en radiostation, så den kan sende sine udsendelser.

Men der kan ydes støtte til sportsforeningen der vil arrangere en konkret begivenhed f. eks. en
sommerfodboldskole fra f. eks. 1. juli til 15. juli  ( se dog senere omkring anlæg).  Ligeledes vil der til
kunstforeningen, der afholder en udstilling f.eks. fra 1. april til 15. maj kunne gives støtte til udgifter,
der er relateret direkte til udstillingen. ( se også senere omkring anlæg). Ligeledes kan der ydes
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støtte hvis radio stationen vil lave et indslag om en konkret aktivitet f.eks. christianshavner dagen ( se
også senere omkring anlæg)

Definition anlæg

Anlægsaktiver kan defineres som aktiver, som er nødvendige for, at drive virksomheden. Taler vi om
en virksomhed vil det være at finde på balancen i regnskabet.  Det kan være IT-udstyr, indretning og i
bredere forstand biler og bygninger. Altså noget fysisk.  Dvs. det er aktiver der bruges over en
længere periode og derved har værdi udover den periode hvori der er en enkelt aktivitet,
arrangement eller projekt i henhold til støtte.  Der vil også være tale om aktiver af en vis
beløbsmæssig størrelse (se herom senere).

Uddybning

Vender vi tilbage til eksemplerne med sportsforening og kunstforeningen/lokalhistoriske forening og
radio station omkring støtte til arrangementer, aktiviteter og projekter:

Kunstforeningen/lokalhistoriske vil ikke kunne få tilskud til erhvervelse af  f.eks. udstillingsmontre eller
inventar, f.eks. lys indretning, der kan bruges ved flere udstillinger. Omvendt lejes de alene til det
pågældende arrangement kan der gives støtte. Der kan heller ikke gives støtte til køb af et lokale,
men støtte til leje af lokalet i udstillingsperioden.

Ansøgning fra sportsforeningen om et køb af et lokale og bolde mm. kan der ikke gives støtte til. 

Radiostationen vil ikke kunne være få støtte til udstyr der skal bruges til f. eks. christianshavner
dagen såfremt det efterfølgende kan anvendes til andre udsendelser.

Normalt vil der ikke ydes støtte til anlæg, men KFS gruppen vil i konkrete tilfælde tage stilling til
afvigelser herfra og begrunde dette i indstillingen."

 

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets mødet den 24. juni 2020, men blev udsat.

 

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter oplægget. Formanden foreslår samtidig, at lokaludvalget
ikke konkluderer noget på nuværende tidspunkt, da sekretariatet skal have mulighed for at
kommentere oplægget skriftligt.

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Sagen kommer på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 26. august 2020 med kommentarer fra
sekretariatet til oplægget fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge.

Beslutning
Udsat.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0197268)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilaget.

 

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde.
Mødereferater ses i bilaget.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havnen

    • inkl. Nyholm-gruppen og Lynetteholmen-gruppen     

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

    • inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen
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• Papirøen-gruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

Bilag
1. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
2. Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
3. Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
4. Nyholmgruppen
5. Miljøgruppen
6. INFO/Event-gruppen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

17.  B-sag: Lokaludvalgets tilsagn om støtte til projektet "”Copenhagen Light Festival” på
Christianshavn" (2020-0140717)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at udbetale støtte til Torvenetværket til projektet
"Copenhagen Light Festival 2020 på Christianshavn".
   

Indstilling

Formanden foreslår,

1.  at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at sekretariatet udbetaler 15.000 kr. til 
Torvenetværket til dækning af udgifter i forbindelse med projektet "Copenhagen Light Festival
2020 på Christianshavn". 

Problemstilling

Lokaludvalgets beslutning den 26. februar 2020

Denne sag var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 26. februar 2020. Se indstillingen her:

https://www.kk.dk/indhold/christianshavns-lokaludvalgs-modemateriale/26022020/edoc-agenda/0a1116ca-22ff-4d5a-8eb1-7d4fe13a29a6/266eefa9-767c-438e-add8-c6b41280b381

Lokaludvalgets beslutning:

1. Lokaludvalget tog orienteringen om status på Torvenetværkets projekt "Copenhagen Light
Festival 2020 på Christianshavn".til efterretning.

2. På forslag fra Poul Cohrt besluttede lokaludvalget at udsætte sagen til mødet den 25. marts
2020, så sekretariatet kan indhente yderligere oplysninger. 

Lokaludvalget havde ikke møder i marts og april 2020 pga. corona-restriktionerne.

Sagsfremstillingen i denne sag er ændret i forhold til sagsfremstillingen i sagen, som lokaludvalget
tog stilling til den 26. februar 2020.

 

Opstilling af lysinstallation på Nørrebro
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Lokaludvalget besluttede den 27. november 2019 at give tilsagn til Torvenetværket om at støtte
produktion og opstilling af en lysinstallation i kioskbygningen på Christianshavns Torv, der skulle
være en del af Copenhagen Light Festival 2020. Tilsagnet lød på 15.000 kr.

Copenhagen Light Festival 2020 fandt sted den 1.-23. februar 2020.

Torvenetværket oplyste den 24. februar 2020, at få dage før Copenhagen Light Festival skulle åbne,
opsagde Københavns Kommune pr. 1. februar 2020 forpagteren af kioskbygningen på torvet, som
Torvenetværket har samarbejdet med, og som lysinstallationen var designet til at stå i under
lysfestivalen. Derfor var det ikke muligt at gennemføre projektet som planlagt.

Torvenetværket undersøgte andre muligheder for at få opstillet lysinstallationen på et alternativt sted
på Christianhavn, men fandt ingen egnede muligheder. I stedet blev lysinstallationen opsat i en
tilsvarende kiosk på St. Hans Torv på Nørrebro, og blev dermed en del af  Copenhagen Light Festival
2020.

Torvenetværket oplyste den 24. februar 2020, at det er planen at opstille lysinstallationen i kiosken
på Christianshavns Torv på et senere tidspunkt, hvis Torvenetværket  får brugsretten til kiosken.

Tilsagnsbrevet til ansøgeren

Af tilsagnsbrevet af 29. november 2019 fra lokaludvalgets sekretariat til Torvenetværket fremgår det,

• at aflyser eller ændrer Torvenetværket aktiviteten (herunder  de økonomiske betingelser) skal
Torvenetværket give besked til lokaludvalgets sekretariat hurtigst muligt. Ellers vil støtten
bortfalde.

• at projektet skal være lovligt, og at Torvenetværket skal indhente de nødvendige tilladelser,
som projektet måtte kræve.

Lokaludvalgets retningslinjer for støtte

Af lokaludvalgets retningslinjer for støtte fremgår det, at lokaludvalget udelukkende støtter aktiviteter,
der foregår i Christianshavns Lokaludvalgs område.

Indkøb samt spørgsmål og svar

I bilaget ses en oversigt over, hvornår Torvenetværket købte materialer til lysinstallationen. I bilaget
ses desuden de spørgsmål, som sekretariatet stillede den 25. marts, og som Torvenetværket
besvarede den 25. maj 2020.

 

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets mødet den 24. juni 2020, men blev udsat.

 

Løsning
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Som det fremgår af bilaget havde Torvenetværket indkøbt alle materialer den 27. januar 2020, dvs.
inden den 1. februar 2020, hvor Torvenetværket fik besked om, at kiosken på Christianshavns Torv
ikke kunne anvendes til lysinstallationen.

Så selv om lysinstallationen ikke blev opstillet på Christianshavn, vurderer sekretariatet, at
lokaludvalget på det grundlag skal udbetale støtten på 15.000 kr., som lokaludvalget har givet
Torvenetværket tilsagn om.  

Økonomi

Se ovenfor.

Videre proces

Sekretariatet orienterer Torvenetværket om lokaludvalgets beslutning.

Beslutning

Lokaludvalget godkendte, at sekretariatet udbetaler 15.000 kr. til  Torvenetværket til dækning af
udgifter i forbindelse med projektet "Copenhagen Light Festival 2020 på Christianshavn". 

Bilag
1. Oversigt over indkøb samt spørgsmål og svar
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

18.  B-sag: Høringssvar om forslag til kommunens budget for 2021 (2020-0196455)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Økonomiforvaltningen om forslag til
kommunens budget for 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Økonomiforvaltningen om forslag til
kommunens budget for 2021, der fremgår af løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har mulighed for at fremsætte bemærkninger til Budgetforslag 2021. Bemærkninger til
budgetforslaget skal sendes Økonomiforvaltningen senest den 31. august 2020, så de kan indgå i
Borgerrepræsentationens videre behandling af budgettet. 

Løsning

Fomanden foreslår følgende høringsvar til Økonomiforvaltningen:

"Først og fremmest beder vi om, at alle forslag, der kan fremme strategien for en CO2-neutral by i
2025, prioriteres i kommunens budget for 2021.

Derudover beder vi om, at man prioriterer nedenstående forslag, der er en opdatering af
Christianshavns Lokaludvalgs ønskeliste til kommunens Budget 2021, som vi sendte til
Borgerrepræsentationen den 4. december 2019.

Teknik- og Miljøudvalget

 

• Genetablering af busslusen på Holmen samt følgende projekter:               
◦ Evaluering af forholdene på Danneskiold-Samsøes Allé og Prinsessegade efter at

busslusen er sat ud af drift
◦ Cykelsti i eget tracé på Danneskiold-Samsøes Allé
◦ Hastighedsnedsættelse til 30 km/t på begge gader
◦ Afsætningsareal ved Christiania
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◦ Årlige trafiktællinger og opfølgning på trafiktællingerne.
 
Efter at busslusen på Holmen er sat ud af drift, er trafikforholdene i Danneskiold-Samsøes Allé -
Prinsessegade ændret markant. Forholdene på strækningen vil ændre sig endnu mere i og
med, at buslinje 2A skal betjenes af nye og længere el-busser.
Derudover er der byggepladskørsel på strækningen de næste ca. 3-4 år til Papirøen og
Dokøen.
 
 

• Genopretning af den østlige del af Bådsmandsstræde: Trafikken i gaden er massiv. Bygningen,
som idrætsklubben CIK holder til i, er i fare for at blive oversvømmet ved regnskyl.
 

• Cykelsti på Refshalevej: I Budget 2019 var der afsat penge til en foranalyse af forbedring af
cykel - og gangforhold på Refshalevej Analysen bør hurtigst muligt følges op med et egentligt
anlægsprojekt.
 

• Penge til at øge sikkerheden i krydset Torvegade/Strandgade og til at forhindre tung trafik
omkring Christians Kirke via Strandgade eller Wildersgade: Det var en strålende idé, da det i
2018 politisk blev besluttet at pålægge forvaltningen at udarbejde et budgetnotat til
forhandlingerne om Københavns Kommunes budget, så der kan afsættes midler til at øge
sikkerheden i krydset Torvegade/ Strandgade samt forhindre, at tung trafik ledes omkring
Christians Kirke via Strandgade eller Wildersgade. Lokaludvalget ser frem til, at det sker.
Desuden må det sikres, at alle typer af motoriseret trafik til og fra Hilton Hotellet IKKE kan køre
ind i nærområdet omkring Christians Kirke.
 

• Christianshavns Torv trænger fortsat til et løft i form af
◦ bedre belysning på torvet
◦ forgrønning af torvet.

 
• Forgrønning af Bodenhoffs Plads:

Jf. Christianshavns Bydelsplan 2017 er der behov for dels at gøre Bodenhoffs Plads mindre
tilgængelig for den stigende, cirkulerende biltrafik og dels skabe ordentlige cykelforhold, så
fodgængere ikke bliver kørt ned på fortovene. Lokaludvalget har drøftet forslag med beboere i
området, bl.a. om hvordan en forgrønning af pladsen kan løse de trafikale problemer.
Lokaludvalget foreslår derfor, at der afsættes penge til en egentlig borgerdialog om pladsens
indretning samt til projektering og anlæg af en grøn og trafiksikker Bodenhoffs Plads.  
 

• Følgearbejder ved Lille Langebro, bl.a. skiltning og lysregulering i Langebrogade og adskillelse
af cyklister og fodgængere på promenaden: Lille Langebros brofæste ved Langebrogade er et
rodet område trafikalt set, og derfor usikkert for cyklister og fodgængere. Så vi ønsker, at der
bruges penge på skiltning og lysregulering i Langebrogade. Derudover ønsker vi en adskillelse
af cyklister og fodgængere på promenaden mellem Lille Langebro og Knippelsbro, fordi der
opstår uheldige situationer mellem fodgængere og cyklister på dette stykke. Promenaden er et
offentligt tilgængeligt privat areal, forstår vi. Men da den indgår i kommunens trafikplanlægning
(Havneringen) skal kommunen tage ansvar og betale for, at forholdene på promenaden bliver
sikre og trygge for cyklister og fodgængere.
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• Analyser vedr. en trafikplan for Christianshavn: Lokaludvalget er i god dialog med Teknik- og
Miljøforvaltningen om en trafikplan for Christianshavn. Næste skridt er at få foretaget analyser,
der kan understøtte trafikplanen.
 

• Penge til ny indretning af Torvegade: Der er afsat penge i Budget 2020 til udarbejdelse af et
dispositionsforslag for øget cykelkapacitet på Torvegade. Det skal følges op med penge til at
realisere forslaget.
 
 
 
Økonomiudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget
 

• Tilgængelighed til Christianshavns Beboerhus for handicappede:
Christianshavns Beboerhus er et omdrejningspunkt for kulturlivet og det sociale liv på
Christianshavn, men det har mangler i forhold til tilgængelighed, som der bør rettes op på
snarest.
 
Hvis en offentlig bygning skal være tilgængelig, skal alle uden hjælp fra en anden person kunne
bevæge sig ind og ud af og rundt i bygningen; alle skal kunne høre, hvad der bliver sagt; alle
skal kunne opleve, at der er den nødvendige belysning og der skal være et behageligt
indeklima. I det lys er Christianshavns Beboerhus desværre langt fra at være tilgængelig.

Vi beder Økonomiudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget samt forvaltningerne om at tage ønsket
om et tilgængeligt Christianshavns Beboerhus med i kommende budgetter samt i
vedligeholdelsesplanen for Beboerhuset.
 
 
Kultur- og Fritidsudvalget:
 

• Bemanding i Hal C: 
Vi ser gerne, at kommunen passer på den relative nye Hal C, som christianshavnerne i ca. 20
år har kæmpet for at få til Christianshavn.

Hidtil har været til glæde og gavn for lokalsamfundet, men tidligere i år oplevede vi
utryghedsskabende adfærd i og omkring hallen. En gruppe unge stod bag, og det skal tages
alvorligt.

Dertil kommer, at hallen til stadighed bør vedligeholdes. Vi hører, og oplever også selv, at
hallen forfalder lige så stille. Det ser vi som en følge af kommunens begrænsede ejerskab til
hallens drift, og det trækker desværre hærværk og utryghedsskabende adfærd til sig.

Derfor bør der afsættes penge til bemanding af Hal C i hallens åbningstid med medarbejdere,
der kan tage medansvar for hallens daglige drift og vedligeholdelse, og også har pondus til at
håndtere utryg adfærd blandt unge.

• Flytning af Christianshavns Bibliotek til Papirøen eller Gl. Dok: 
Christianshavns Lokaludvalg ønsker fortsat, at Christianshavns Bibliotek flyttes til Papirøen,
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som med byudviklingen kommer til at ligge centralt i vores bydel, tæt på Christianshavns
uddannelses- og kulturinstitutioner, heriblandt Kunstakademiets Arkitektskole, og tæt på Hal C.
Der er behov for at fremtidssikre et bibliotekstilbud med tidssvarende og attraktive faciliteter til
både beboerne i lokalområdet og øvrige københavnere. Med en flytning af Christianshavns
Bibliotek til Papirøen skabes der mulighed for et åbent folkebibliotek. Profilen vil spille
harmonisk sammen med de omkringliggende institutioner og det kommende vandkulturhus. I
dagligdagen vil de kunne samarbejde om events og arrangementer, som vil kunne tiltrække
borgere fra Christianshavn og resten af København. Hvis Papirøen ikke er muligt, kan
Christianshavns Bibliotek eventuelt flyttes til Gl. Dok i Strandgade. Lokaludvalget er ved at
undersøge, om det er et realistisk alternativ.

Børne- og Ungeudvalget

• Driftsmidler til ungehuset i Brobergsgade 10: Lokaludvalget har forstået, at der ikke er afsat
driftsmidler til ungehuset.

 

Socialudvalget

• Midlertidige boliger eller bo-institution på Refshaleøen til hjemløse: Christianshavn har historisk
erfaring i at rumme udsatte mennesker, og gadeplansmedarbejdere peger på denne
rummelighed samt den kendsgerning, at Christianshavn har tre varmestuer som forklaringen
på, at mange udsatte betragter Christianshavn som ”hjemme” på trods af, at de aldrig kan
komme til at bo i så dyr en bydel. Men som en meget velhavende bydel har vi også et særligt
ansvar overfor de svageste, og her på Christianshavn er de svageste meget synlige i bybilledet.
En velhavende bydel som Christianshavn bør have et tilbud indenfor rækkevidde til de værst
stillede, fordi der er et behov.

Et herberg, vil være en god begyndelse, men også meget gerne skæve boliger med sociale
viceværter samt en beskyttet arbejdsplads, hvor udsatte har mulighed for at arbejde når
pengene ikke slår til.

Der kan for eksempel om ikke længe komme et tidspunkt, hvor der bliver behov for genhusning
af de udsatte, der p.t. bor på vandet i ”Fredens Havn” i Erdkehlgraven, fordi stedet er ulovligt og
beboerne skal væk.

Refshaleøen er udlagt som perspektivområde, og spørgsmålet er, om ikke det er muligt at
etablere noget af ovennævnte dér, måske som en midlertidig forsøgsordning.          

Sundheds- og Omsorgsudvalget

• Plejecenter på Christianshavn: Borgerrepræsentationen besluttede i forrige valgperiode, at der
så hurtigt som muligt skal opføres et plejecenter på Christianshavn.
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Sundheds- og Omsorgsforvaltningens administration har siden da undersøgt mulighederne for
at erhverve en grund på Christianshavn, men hidtil har dette ikke kunnet lade sig realisere, bl.a.
af økonomiske årsager, hvilket skyldes, at opførelsen af plejecentre skal foregå som
almenbebyggelse, der har strenge økonomiske krav.

Hvis Christianshavns dækning med plejeboliger skulle være den samme som i det øvrige
København, skal der i bydelen være ca. 60 plejeboliger stigende til 150 i 2030, så vidt vi har
forstået.

Det er vigtigt at være opmærksom på, at et plejecenter ikke kun omfatter plejeboliger, men
også skal fungere i forhold til den øvrige del af bydelen m.h.t. lokaler, træningsfaciliteter, evt.
cafe o.l. 

For at sikre en relevant placering af et plejecenter på Christianshavn beder lokaludvalget om at
få repræsentation i de kommunale arbejdsgrupper, som foretager indstillingen til
Borgerrepræsentationen om placeringen af centret. 

Jeg kan oplyse, at efter at det har vist sig, at statens ejendom i Strandgade 29 ikke kan bruges
til plejecenter, fordi staten selv vil råde over ejendommen, drøftes det nu på Christianshavn, om
et plejecenter på Nyholm er en god idé.

Økonomiudvalget

• Der bør afsættes penge til og reserveres arealer på Nyholm til offentlige formål.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Økonomiforvaltningen.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Økonomiforvaltningen om forslag til kommunens budget
for 2021, der fremgår af løsningsafsnittet.
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Bilag
1. Budgetforslag 2021 (ikke på papir)
2. Læsevejledning: Budgetforslag 2021 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

19.  B-sag: Evaluering af kortere høringsperioder vedr. ændringer i en gældende lokalplan
(2020-0196463)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende besvarelsen af et spørgeskema fra Teknik- og
Miljøforvaltningen vedr. høringsperioder ved offentlig høring af sager, der i begrænset omfang
ændrer på bestemmelser i en gældende lokalplan.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender besvarelsen af Teknik- og Miljøforvaltningens
spørgeskema vedr. høringsperioder ved offentlig høring af sager, der i begrænset omfang
ændrer på bestemmelser i en gældende lokalplan. Besvarelsen fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Med mail den 22. juni 2020 bad Teknik- og Miljøforvaltningen alle lokaludvalgene om at besvare et
spørgeskema om høringsperioder ved offentlig høring af sager, der i begrænset omfang ændrer på
bestemmelser i en gældende lokalplan. Spørgeskemaet skal besvares inden 1. september 2020.

Anledningen til spørgeskemaet er, at Teknik- og Miljøforvaltningen er ved at at udarbejde en evaluering
af kortere høringsperioder.

Løsning

Formanden foreslår følgende besvarelse af spørgeskemaet:

1. Hvilken proces er der, når lokaludvalget drøfter og formulerer høringssvar?

 Udvalgets svar:

 Her beskrives processen:

•  Lokalplansagen, der er i høring, sendes til kommentering hos lokaludvalgets medlemmer og
suppleanter.

1.
• Samtidig bliver lokaludvalgets arbejdsgruppe Byplan, Trafik og Havn bedt om at skrive et

udkast til høringssvar.

Side 63



• Hvis lokaludvalgets formand vurderer, at det giver mening, bliver borgerne via Facebook,
lokaludvalgets hjemmeside og lokaludvalgets nyhedsbrev bedt om at kommentere sagen
enten overfor lokaludvalget eller direkte på Bliv Hørt-portalen. De kommentarer,
lokaludvalget modtager, refereres i indstillingen om høringsvaret, som lokaludvalget skal
tage stilling til.

• Lokaludvalgets sekretariat skriver indstilling til lokaludvalget om høringssvaret, baseret på
det, det har mdotaget fra arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn fra lokaludvalgets
medlemmer og suppleanter.

• Ved udarbejdelsen af udkast til indstilling og høringssvar skeles til tidligere afgivne
høringssvar i den pågældende sag.

• I lokaludvalgets åbne spørgetid forud for det egentlige lokaludvalgsmøde har borgerne
mulighed for at kommentere sagen, der er i høring, samt udkastet til høringssvar.
Kommentarerne indgår i lokaludvalgets drøftelse af sagen.

• Under drøftelsen af sagen kan lokaludvalgets medlemmer stille ændringsforslag vedr. det
foreslåede høringssvar. Ændringsforslag og høringssvaret som sådan besluttes ved
almindeligt flertal.

• I de tilfælde, hvor lokaludvalget har haft borgerdialog om lokalplansagen, inddrages
resultaterne af borgerdialogen i lokaludvalgets drøftelse, og borgerdialogen omtales i
høringssvaret.

 

2. Har lokaludvalget konkret erfaring med høringer på to uger?

 Udvalgets svar:

Nej, ikke for så vidt angår lokalplansager.

 

3. Oplever lokaludvalget udfordringer i sager med to ugers høringsfrist?

 Udvalgets svar:

 Vi formoder, at hensigten med at sende et lokalplanforslag eller et forslag til tillæg til en gældende
lokalplan i offentlig høring er, at forvaltningen og politikerne ønsker at kvalificere forslaget

 Lokaludvalget oplever derfor følgende udfordringer med en to ugers høringsfrist:

• Lokaludvalgets og forvaltningens mulighed for i høringsperioden at drøfte sagen med borgerne i et
borgermøde eller ved anden form for borgerdialog er så godt som umulig med en kort
høringsperiode.

• Borgere, som har en konkret interesse i sagen, vil formentlig blive opmærksom på sagen, hvis
den omtales i medierne eller på lokaludvalgets kommunikationsplatforme. Med en kort
høringsperiode er der en risiko for, at borgerne opdager sagen for sent til, at de kan nå at
formulere et høringssvar.

• En kort høringsperiode giver ikke borgerne tid til at organisere sig og i fællesskab at formulere et
høringssvar.
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• Lokaludvalget holder i udgangspunktet møde en gang om måneden. Hvis høringsperioden er
placeret mellem to lokaludvalgsmøder, kan lokaludvalget ikke beslutte et høringssvar inden
svarfristen.

• Sager, som forvaltningen vurderer, er ukomplicerede og derfor offentligør med kort høringsfrist,
kan indeholde praktiske og principielle forhold af betydning for lokalområdet, som overses og
derfor må samles op i en senere proces.

 

4. Svarer lokaludvalget både i den faglige høring (tidligere kaldet intern høring) og i den
offentlige høring? Er der i givet fald forskel på de to svar lokaludvalget udarbejder? Hvis ja,
hvad skyldes forskellen?

Udvalgets svar:

Som regel svarer lokaludvalget på begge høringer. Eventuelle forskelle på høringssvarene  kan
skyldes,

• at der er gået lang tid mellem høringerne
• at høringsperioden for den faglige høring har været for kort til, at lokaludvalget har kunnet levere

et gennemarbejdet og nuanceret høringssvar, hvilket der så kan rådes bod på i den offentlige
høring

• at indholdet i sagen er ændret mellem den faglige høring og den offentlige høring 
• at konteksten for sagen, der sendes i høring, har ændret sig. Der kan fx. være sket ændringer i

lokalområdet som gør, at sagen skal ses i et nyt lys.
• at lokaludvalget i mellemtiden har haft borgerdialog om sagen
• at borgere har gjort lokaludvalget opmærksom på forhold i sagen, som lokaludvalget i første

omgang ikke havde øje for
• at lokaludvalget har konstateret, at den politiske holdning på Rådhuset til sagen har ændret sig

mellem de to høringer
• at sammensætningen af lokaludvalget er ændret.
• at lokaludvalget imellemtiden er blevet klogere.

 

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Når lokaludvalget har godkendt besvarelsen af spørgeskemaet, sender sekretariatet den til Teknik-
og Miljøforvaltningen.

Beslutning

Lokaludvalget godkendte besvarelsen, der fremgår af løsningsafsnittet. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

20.  B-sag: Bygning af svanereder i Stadsgraven (2020-0195873)

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender forslaget i afsnittet "Problemstilling" om at bede
Københavns Kommune om at bygge fire svaneredesteder, som kan flyde i Stadsgraven.

Problemstilling

Forslag fra Miljøgruppen:

"Vedr. Bygning af fire svanereder i Stadsgraven

I foråret 2020 forsøgte flere svanepar at bygge reder ved Christianshavns Vold. Svanen er vores
nationalfugl, og vi skal passe på dem. De forsøgte at bygge rede langs Torvegade overfor Ravelinen,
de forsøgte et sted langs vandet nær Enhjørningens Bastion tæt ved Langebro, og de forsøgte
derefter et sted lidt længere væk fra Langebro. Det er de steder, der blev talt om.

Grunden til, at de flyttede væk fra stederne, kender vi ikke, men vi ved, at der ved Ravelinen blev lagt
et stykke træ ved reden, hvis lugt skulle forhindre ræve. Ræven og måren elsker at spise svaneæg.
Vi ved også, at flinke folk byggede et hegn ved redestedet mod Langebro, for at forhindre, at
nysgerrige mennesker skulle komme for tæt på og forstyrre. Lige lidt nyttede det desværre.

I Haveforeningen Vennelyst har de gjort noget ved sagen. De har bygget to svaneredesteder, som
flyder ude i Ydre Stadsgrav (se nedenfor).

Vi vil bede Københavns Kommune om at bygge fire svaneredesteder, som kan flyde i Stadsgraven.

Der kan være to i Stadsgraven nord for Torvegade og to i Stadsgraven syd for Torvegade.

Andre steder kan også være relevante, f.eks. Margrethebassinet, Erdkehlgraven og i Christianshavns
Kanal.

Folk, der kender svaner rigtig godt, fortæller, at svaner har territorier, så derfor skal hvert svanepar
have et område for sig selv. Svanepar bliver sammen i mange år og vender tilbage til de samme
steder hvert år. Ud over at kunne bruges til svanereder, kan stederne også bruges af Stadsgravens
øvrige beboere og gøre nytte resten af året på den måde. På billedet nedenfor hviler to blishøns på
svanereden.
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Vi skriver i god tid før de skal bruges, som er i februar-marts 2021. Derfor håber vi, at de kan være
klar, når svanerne har brug for dem."

 

Svanerede i Ydre Stadsgrav – som vi gerne vil have bygget i Indre Stadsgrav

Svanerede i Ydre Stadsgrav – som vi gerne vil have bygget i Indre Stadsgrav
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Svanerede ved Torvegade – før svanerne forsvandt

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget følger forslaget og bemyndiger ham til at sende det til Teknik-
og Miljøforvaltningen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt forslaget, sender formanden det til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte forslaget i afsnittet "Problemstilling" om at bede Københavns Kommune om
at bygge fire svaneredesteder, som kan flyde i Stadsgraven.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

21.  B-sag: Manglende lys i Overgaden neden Vandet og Wildersgade (2020-0196440)

Christianshavns Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at bede Teknik- og Miljøforvaltningen om
at få genetableret belysningen i Overgaden neden Vandet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at bede Teknik- og Miljøforvaltningen om at
få genetableret belysningen i Overgaden neden Vandet og Wildersgade ved C.W. Obels
ejendom.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Jette Arendrup:

"Der har været denne problematik på Facebook i Os fra Christianshavn vedr. tryghed om aftenen og
natten: 

"Frækt tyveri 

Hvis du undre dig over, at der mangler gadebelysning fra Oven Gaden Neden Vande om til
Wildersgade på CW Obels bygning, skyldes det, at samtlige 9 store kobberlamper på bygningen, er
stjålet 

Og . .  .

I fortsættelse af mit indlæg om de stjålne kobberlamper, er vi jo uden gadebelysning på et ret stort
stykke hvor mange går også sent om aftenen/nat. . Er det sådan at kommunen overlader besyning til
private? (CW Obel) - godt nok er her fint og hyggeligt, men bælgmørke, brosten og tidligere hærværk
på biler, gør det ikke mere trygt at færdes her uden gadebelysning. - Måske lokalavisen kunne tage
sagen op?"

Jeg har skrevet, at vi kan se på sagen i Lokaludvalget."

Løsning

Formanden foreslår, lokaludvalget bemyndiger ham til at bede Teknik- og Miljøforvaltningen om at få
genetableret belysningen i Overgaden neden Vandet og Wildersgade ved C.W. Obels ejendom.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt bemyndigelsen, skriver formanden til Teknik- og Miljøforvaltningen
om problemet.

Beslutning

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at bede Teknik- og Miljøforvaltningen om at få
genetableret belysningen i Overgaden neden Vandet og Wildersgade ved C.W. Obels ejendom.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

22.  B-sag: Kommunens manglende fortovsrenholdelse (2020-0196591)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at foreslå Teknik- og Miljøudvalget enten at kompensere 
grundejerne på Christianshavn for manglende renholdelse af fortovene eller at den kommunal
renholdelse af fortovene ophører, således at  fortovsrenholdelsen fremover varetages af grundejerne.

Indstilling

Formanden foreslår,

at Christianshavns Lokaludvalg godkender henvendelsen til Teknik- og Miljøudvalget, der fremgår af
løsningsafsnittet, med forslag om at kompensere grundejerne på Christianshavn for manglende
renholdelse af fortovene eller at den kommunal renholdelse af fortovene ophører, således at 
fortovsrenholdelsen fremover varetages af grundejerne.

Problemstilling

Som svar på en henvendelse fra lokaludvalget om el-løbehjul skrev teknik- og miljøborgmesteren den
23. juni 2020 til lokaludvalget:

"Kære Christianshavns Lokaludvalg

Tak for jeres henvendelse til udvalget om el-løbehjul på Christianshavn. Jeg skal indledningsvist
beklage, at svaret er så forsinket, som det er.

Da I har skrevet til hele Teknik- og Miljøudvalget, svarer jeg her som formand for udvalget. Det
betyder også, at jeres henvendelse og dette svar vil blive sendt til de resterende medlemmer af
udvalget, der kan reagere af egen drift.

Jeg har bedt forvaltningen om at udtale sig i sagen pba. jeres spørgsmål. I kan læse deres svar i
vedhæftede notat."

Notatet fra Teknik- og Miljøforvaltningen ses i bilaget.

I mødet den 24. juni 2020 gav lokaludvalgsmedlem Erik Rasmussen udtryk for, at teknik- og
miljøborgmesterens svar er urimeligt for såvidt angår bemærkningen i notatet, hun sendte med, om at
i forhold til renholdelse af fortove er problemstillingen vedr. el-løbehjul den samme som for cykler,
nemlig at det er grundejers forpligtelse at sørge for fremkommelighed på fortovet.

Erik Rasmussen anførte, at det betyder, at forvaltningen ikke udbetaler kompensation for manglende
fejning eller giver information om det til den enkelte grundejer. Det betyder også, at ejendomme med
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fortov, der betaler til kommunens renholdelsesordning, tillige skal have en vicevært til at sørge for
renholdelsen af de fortovsområder, hvor kommunen ikke vil feje pga. henstillede  cykler og el-løbehjul.

Lokaludvalget bad formanden om en indstilling om problemstillingen til mødet den 26. august 2020.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget:

"Ordningen med den kommunale renholdelse af fortovene på Christianshavn bør revurderes, da
brugen af byrummet har ændret sig, siden ordningen blev indført:

• Der står flere cykler parkeret på fortovene end før. Flere har cykel og nu er der også "free
flow"-udlejningscykler på gaden.

• Der er kommet el-løbehjul på gaden. Kulturen med løbehjulene har udviklet sig sådan,
brugerne smider dem, hvor det passer dem.

Udviklingen gør, at Teknik- og Miljøforvaltningen i endnu højere grad end før undlader at renholde
fortov på Christianshavn. Renholdelsesmedarbejderne kan ikke komme til pga. cykler og el-løbehjul.
Ordningen giver ikke længere mening. 

Teknik- og Miljøforvaltningen fortæller i et notat, som teknik- og miljøborgmesteren har sendt os,
at det er grundejers forpligtelse at sørge for fremkommelighed på fortovet. Konsekvensen af dette
standpunkt er, at det påfører grundejerne, der på Christianshavn typisk er en andelsboligforening eller
en ejerforening, en ekstra udgift, fordi grundejerne er tvunget til at have en vicevært til at sørge for
fremkommelighed på fortovet og/eller for renholdelsen af de fortovsområder, hvor kommunen ikke vil
feje pga. henstillede cykler og el-løbehjul.

Christianshavns Lokaludvalg foreslår, at Teknik- og Miljøudvalget enten beslutter en kompensation til
grundejerne på Christianshavn for manglende renholdelse af fortovene eller at ordningen ophæves,
således at  fortovsrenholdelsen  fremover fuldt og helt varetages af grundejerne.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøudvalget.

Beslutning
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Lokaludvalget godkendte henvendelsen til Teknik- og Miljøudvalget, der fremgår af løsningsafsnittet,
med forslag om at kompensere grundejerne på Christianshavn for manglende renholdelse af
fortovene eller at den kommunal renholdelse af fortovene ophører, således at  fortovsrenholdelsen
fremover varetages af grundejerne.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

23.  B-sag: Affald i byrummet (2020-0142338)

Christianshavns lokaludvalg skal tage formandens henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen om
affald i byrummet til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans brev til Teknik- og Miljøforvaltningen og Teknik- og
Miljøudvalget, der fremgår af løsningsafsnittet, om affald på Christianshavns Vold og i
Christianshavns gader og stræder, til efterretning.

Problemstilling

Lokaludvalget får jævnligt henvendelser om affald i byrummet.

 

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets mødet den 24. juni 2020, men blev udsat.

Løsning

Formanden skrev den 19. juni 2020 til Teknik- og Miljøforvaltningen og Teknik- og Miljøudvalget:

"Christianshavns Lokaludvalg modtager jævnligt henvendelser om affald på Christianshavns Vold og
i Christianshavns gader og stræder, som vi som regel beder Teknik- og Miljøforvaltningen besvare.

Man kan diskutere hvilket renholdelsesniveau, det er muligt at opnå på Christianshavn, men det kan
godt blive bedre,

• hvis forvaltningen sætter flere affaldsspande op
• hvis affaldsspandene er større
• hvis affaldsspandene er sikret mod fugle og andre dyr
• hvis de er forsynet med beholdere til cigaretskod
• hvis der i højere grad end nu er et renholdelsesfokus på "hotspots" som Christianshavns Torv,

omkring Christiania, omkring Christianshavns Skole, omkring Christianshavns Gymnasium, på
Christianshavns Vold og på Krøyers Plads.

Så det foreslår vi hermed som et ønske til kommunens budget for 2021.

Side 75



Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Eventeulle bemærkninger fra lokaludvalget om sagen i mødet den 24. juni 2020 sendes til Teknik- og
Miljøforvaltningen og Teknik- og Miljøudvalget.

Sekretariatet orienterer borgere, der har henvendt sig til lokaludvalget om renholdelsesproblemer, om
lokaludvalgets beslutning.

Beslutning
 

Lokaludvalget tog formandens brev til Teknik- og Miljøforvaltningen og Teknik- og Miljøudvalget, der
fremgår af løsningsafsnittet, om affald på Christianshavns Vold og i Christianshavns gader og
stræder, til efterretning.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

24.  B-sag: Affaldsindsamlingsevent (2020-0196718)

Christianshavns Lokaludvalg skal afsætte penge til en affaldsindsamlingsevent på Christianshavns
Torv den 19. september 2020, som Miljøgruppen planlægger og gennemfører.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 4.000 kr. til en affaldsindsamlingsevent
på Christianshavns Torv den 19. september 2020, som Miljøgruppen planlægger og
gennemfører. Pengene tages af puljen til egne projekter.

Problemstilling

Forslag fra Miljøgruppen:

"Miljøgruppen foreslår, at lokaludvalget står for en affaldsindsamlingsevent på Christianshavns Torv
den 19. september 2020, der er "World Clean Up Day" . Se link: https://www.worldcleanupday.org/.

Formålet med eventen bliver at undersøge, hvilke producenter affaldet kommer fra. Miljøgruppen
planlægger og gennemfører eventen. Programmet, som det ser ud nu:

kl. 9-10 opsætning på Torvet

kl. 10-12 kan folk møde op, få poser, snappere og instruks om at dele affaldet i

1.pose) cigaretskod

2.pose) emballage fra mad og drikkevarer

3.pose) alt andet.

Derefter tegnes på et kort hvilket område, de vil dække. Der indsamles affald. Affaldet afleveres på
Torvet i de 3 fraktioner.

Kl 12-13 vi aktive personer sorterer affaldet i pose 2 og optælle antal stykker emballage per
producent. Fra pose 1 optælles antal cigaretskod. Resultatet sendes til Plastic Change, som
koordinerer alle indsamlinger i Danmark for World Clean Up Day 2020.

Kl 14-15 ryddes der op.
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Undervejs vil der være aktiviteter for børn med relation til affaldsindsamling..

Afhentning af affaldet aftales med Teknik- og Miljøforvaltningen.

Eventen koordineres med andre organisationer, der har lignende aktiviteter samme dag.

Der skal afsættes en ramme på 4.000 kr., idet der skal bruges penge til annoncering mm."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget følger forslaget fra Miljøgruppen og afsætter en ramme på
4.000 kr. til affaldsindsamlingseventen. Pengene tages af puljen til egne projekter.

Økonomi

Se ovenfor.

Videre proces

Miljøgruppen planlægger og gennemfører affaldsindsamlingseventen den 19. september 2020.

Beslutning

Lokaludvalget afsatte en ramme på 4.000 kr. til en affaldsindsamlingsevent på Christianshavns Torv
den 19. september 2020, som Miljøgruppen planlægger og gennemfører. Pengene tages af puljen til
egne projekter.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

25.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2020-pulje, august 2020 (2020-0197293)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2020-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning. Se
bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning.
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Bilag
1. Økonomioversigt
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

26.  B-sag: Mødeplan 2021 (2020-0140554)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende datoen for lokaludvalgets møde i juni 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at lokaludvalgets møde i juni 2021 holdes torsdag
den 24. juni 2021.

Problemstilling

I mødet den 24. juni 2020 godkendte lokaludvalget mødeplanen for 2021; dog ikke datoen for
juni-mødet, da det er Sankt Hans Aften på den foreslåede dato onsdag den 23. juni 2021.

Løsning

Formanden foreslår, at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at lokaludvalgets møde i juni 2021
holdes tordag den 24. juni 2021.

Økonomi

Lokaludvalgets møder betales af sekretariatets budget.

Videre proces

I 2021 har lokaludvalget møde på følgende datoer: 

• 27. januar
• 24. februar
• 24. marts
• 28. april
• 26. maj
• 24. juni (Mødet holdes i Hal C)
• 25. august  
• 29. september
• 27. oktober
• 24. november
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• 22. december.

Møderne vil starte kl. 18.30 og slutter så vidt muligt senest kl. 21.30. Møderne afholdes i
Christianshavns Beboerhus, Dronningensgade 34, medmindre andet er angivet.

Beslutning

Lokaludvalget godkendte, at lokaludvalgets møde i juni 2021 holdes torsdag den 24. juni 2021.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

27.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, august 2020 (2020-0196877)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning, jf. løsningsafsnittet

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget flere henvendelser siden lokaludvalgsmødet den 24. juni 2020.

Løsning

1. Krøyers Plads

Ejerforeningen Krøyers Plads har med mail den 14. juli 2020 orienteret om ejerforeningens brev til
overborgmesteren om forholdene på Krøyers plads for såvidt angår

• manglende toiletfaciliteter
• støj og fest på bryggen til langt ud på natten
• voldsom trængsel af mennesker og cykler i området om dagen
• affaldsproblemer, især forårsaget af brug af engangsemballage
• badning udenfor de autoriserede havnebade og badezoner

I brevet redegør ejerforningen for, had de gør for at afhjælpe problemer, og kommer med forslag til,
hvad kommunen kan gøre.

Lokaludvalgets formand har givet ejerforeningen tilsagn om at holde et uformelt møde for at
drøftemulige foranstaltninger til at imødegå ovennævnte problemer. Mødet er endnu ikke aftalt.

 

2. Ørkenfortet
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Med mail den 10. august 2020 skrev en borger til lokaludvalget, at i sin tid, da der blev skrevet om
ombygningen af Ørkenfortet til hotel, blev det pointeret, at bygningen kun ville blive forøget med 1
etage. Han gør opmærksom på, at på nuværende tidspunkt er bygningen forøget med, hvad der
minimum svarer til 2 etager. Han mener ikke, at det er acceptabelt.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Med mail den 20. august 2020 svarede forvaltningen:

"Tak for din henvendelse fra den 10. august 2020 til Christianshavns Lokaludvalg vedrørende
Ørkenfortet, hvori du skriver, at du finder det uacceptabelt, at den ekstra etage fremstår som to
etager. Lokaludvalget har videresendt din henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen, da det
vedrører forvaltningens ansvarsområde.

Ørkenfortet er omfattet af tillæg nr. 3 til lokalplan nr. 183, der blev vedtaget af
Borgerrepræsentationen den 13. december 2018. Heri er det fastlagt, at bygningens højde ikke må
overstige 33 m eksklusive teknik på taget. Det betyder, at der kan opføres en tagetage med en højde
på ca. 5 m inklusive tagopbygningen og stadig overholde den maksimale bygningshøjde i
overensstemmelse med lokalplanen."

 

3. Nyholm

Med mail den 13. august 2020 foreslog en borger, at man skaber et center for fremme af
klimaforbedring på Nyholm, idet staten har sat mål for 2030, og Københavns kommune har vedtaget,
at København skal være klimaneutral i 2025. I forslaget indgik:

• Et konferencecenter, der også kan benyttes til foredrag og internationale møder mm.
• Udstillinger, der formidler viden og engagement. Der kunne lægges vægt på formidling til

gymnasier og skoler.
• Foreningslokaler, der kan benyttes af klimaorganisationer, f.eks. Klimabevægelsen og Concito.

Måske endog boliger til miljøforeningsengagerede borgere.
• Et havnebad.
• Legepladser for både børn og forældre og bedsteforældre.
• Figurkunst.

Med mail den 18. august 2020 takkede formanden borgeren for forslagene og orienterede om
lokaludvalgets arbejde med Nyholm.

4. Torvegade / Prinsessegade-krydset

Med mail den 14. august 2020 gjorde en borger opmærksom på, at i fodgængerfeltet ved Torvegade
/ Prinsessegade  er der alt for kort tid til, at selv hurtiggående kan nå over, inden der bliver rødt.

Han gjorde desuden opmærksom på, at fodgængerlyssignalet ved Irma i Torvegade står skævt og er
næsten umulig at se.
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Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget. Der er endnu
ikke kommet svar.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.
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28.  Havnens Pris 2020 (2020-0069219)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, hvem der skal modtage Havnens Pris 2020. 

Indstilling

Formanden indstiller

1. at Christianshavns Lokaludvalg vælger modtageren af Havnens Pris 2020.

Problemstilling

Lokaludvalget skal uddele Havnens Pris 2020. Lokaludvalget har vedtaget, at Havnens Pris gives til en
person, forening eller institution, der har gjort en ekstraordinær indsats for Christianshavn og
christianshavnerne.

Offentligheden har haft mulighed for at indstille kandidater frem til den 17. august 2020.

Lokaludvalgets forretningsudvalg indstiller tre kandidater, som lokaludvalget skal vælge i mellem.

Løsning

Sagen behandles for lukkede døre. Kandidaterne er ligestillede. Valget af prismodtageren vil ske ved
skriftlig afstemning. Prismodtageren er den, som får flest stemmer.

Økonomi

Lokaludvalget har bevilget 18.000 kr. til prisen, inkl. annoncering af muligheden for at indstille
kandidater til prisen. Selve prisen er 1 kr. for hver christianshavner opgjort pr. 31. december 2019,
dvs. 13.220 kr.

Videre proces

Navnet på prismodtageren offentliggøres, så snart vedkommende har accepteret prisen. 

Bilag

1. Forretningsudvalgets indstilling (fortroligt)
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Beslutning
Lokaludvalget besluttede, at give Havnens Pris 2020 til de frivillige affaldsindsamlere Erik Jensen
og Peter Ejgil Langvad. 
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29.  Arrangement med uddeling af Havnens Pris 2020 (2020-0196449)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte rammerne for et arrangement, hvor Havnens Pris 2020
uddeles. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg følger INFO/Event-gruppens forslag om rammerne for et
arrangement, hvor Havnens Pris 2020 uddeles, jf. afsnittet "Problemstilling".

2. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter tid og sted for arrangementet.

 

Problemstilling

Forslag fra INFO/Event-gruppen:

"Vi foreslår et lille arrangement i eller på en lokalitet, der relaterer til prismodtageren og begrundelsen
for tildelingen af prisen. Er dette ikke muligt, foreslår vi, at prisen overrækkes i Beboerhuset."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget følger INFO/Event-gruppens forslag.

Formanden foreslår desuden, at Iokaludvalget beslutter tid og sted for arrangementet.

Økonomi

Lokaludvalget har fastsat en ramme på 18.000 kr. til prisen, inkl. annoncering af muligheden for at
indstille kandidater til prisen.

Der er brugt 2.641 kr. på annoncering af muligheden for at indstille kandidater til prisen. Selve prisen
er 1 kr. for hver christianshavner opgjort pr. 31. december 2019, dvs. 13.220 kr. 

Det restende beløb af rammen på 18.000 kr. kan bruges til lokaleleje, hvis der er behov for det, samt
til forplejning i forbindelse med arrangementet.

Videre proces
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Sekretariatet orienterer om tid og sted for arrangementet i lokaludvalgets nyhedsbrev, på Facebook
og på lokaludvalgets hjemmeside.

INFO/Event-gruppen planlægger og gennemfører for arrangementet sammen med sekretariatet.

Beslutning

 

Lokaludvalget besluttede, at overrækkelsen af Havnens Pris 2020 sker den 19. september 2020 kl.
13 på Christianshavns Torv som afslutning på lokaludvalgets affaldsindsamlingsevent i forbindelse
med "World Clean Up Day".
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30.  Meddelelser (2020-0197312)

Beslutning
Møde med kultur- og fritidsborgmesteren

Poul Cohrt oplyste, at kultur- og fritidsborgmester Franziska Rosenkilde har bedt lokaludvalget om et
møde. Hun vil gerne snakke om aktuelle forhold på Christianshavn, samarbejde med Kultur- og
Fritidsforvaltningen m.m.
Det er aftalt, at mødet holdes den kl. 25. november 2020 kl. 17-18 i salen i Beboerhuset forud for
lokaludvalgsmødet samme aften.

 

Inderhavnsbroen

Jens B. Sørensen orienterede om workshoppen den 18. august 2020 om indretningen af
trafikarealerne foran Inderhavnsbroen, som Teknik- og Miljøforvaltningen stod for sammen med et
rådgivningsfirma.

 

Lynetteholm

Frode Neergaard oplyste, at han og Mogens Holm skal til følgegruppemøde den 27. august 2020 om
Lynetteholm. Han oplyste desuden, at tovholderne fra Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg har møde den 7. september 2020 om borgermødet om Lynetteholm.

 

Det halvårlige møde om lokalplansager

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget snart skal have halvårsmøde med Teknik- og Miljøforvaltningen
om lokalplansager. 
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31.  Eventuelt (2020-0197314)

Beslutning
Asbjørn Kaasgaard oplyste, at der kommer en artikel i Berlingske Tidende den 28. august 2020.
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Om lokaludvalgets møde den 26. august 2020

Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 21.45.

 

Om dagsordenen

Lokaludvalget behandlede dagsordenen i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
15. Puljeansøgninger: Drift og anlæg
17. Lokaludvalgets tilsagn om støtte til projektet "”Copenhagen Light Festival” på Christianshavn”
18. Høringssvar om forslag til kommunens budget for 2021
19. Evaluering af kortere høringsperioder vedr. ændringer i en gældende lokalplan
20. Bygning af svanereder i Stadsgraven
21. Manglende lys i Overgaden neden Vandet og Wildersgade
22. Kommunens manglende fortovsrenholdelse
23. Affald i byrummet
25. Status på lokaludvalgets 2020-pulje, august 2020
26. Mødeplan 2021
27. Henvendelser til lokaludvalget, august 2020
3. Tilpasning af lokaludvalg og 4. Valg til lokaludvalg
5. Orientering om Papirøen
6. Fokusgruppemøder og borgerpanelundersøgelse om Torvegade
7. Cykelsti på Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade
8. Christianshavn som 20 km/t-zone
9. Høringssvar om forøgelse af højden af teknikbygningen på taget af Ørkenfortet
10. Turismen på Christianshavn
11. Partybusser
12. Lokaludvalgets cykeltur med teknik- og miljøborgmesteren
13. Årsplan for det lokale miljøarbejde 2021
14. Puljeansøgninger, august 2020
16. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
24. Affaldsindsamlingsevent
28. Havnens Pris 2020
29. Arrangement med uddeling af Havnens Pris 2020
30. Meddelelser
31. Eventuelt
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Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul T. Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
E/F Panterens Bastion Carsten Junge Pedersen
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Sofiebadet Kirsten Virring Andersen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
E/F Den Rohdeske Gård Svend Aage Schiermacher
Vor Frelsers sogns menighedsråd Povl Koch
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
Boligselskabet Hjem Jette Hürwitz Philipsen
Socialdemokratiet Jacob Fuchs
Det Radikale Venstre Jens Brandt Sørensen
Socialistisk Folkeparti Frank Hedegaard
Venstre Poul Nielsen
Enhedslisten Mogens Holm
Alternativet Hamid El Mousti

 

Fraværende med afbud

Jan Pirouz Poulsen. I stedet deltog hans 1. suppleant Ruth Plovgaard.
Erik Rasmussen. I stedet deltog hans 1. supleant Jacob Fuchs.
Jane Lytthans. I stedet deltog hendes 1. suppleant Svend Aage Schiermacher.
Jette Arendrup og hendes suppleanter. 
Sven Erik Brockdorff og hans 1. suppleant. Afbuddene kom for sent til, at 2. suppleanten kunne
indkaldes. 
Elin Johansson. Afbuddet kom for sent til, at en suppleant kunne indkaldes.
Katinka Haxthausen. Suppleanten var fraværende uden afbud. 

 

Fraværende i mødet

Frank Hedegaard forlod mødet kl. 19.41 under behandlingen af dagsordenens punkt 3 og 4.
Hamid El Mousti forlod mødet kl. 20.00 efter behandlingen af dagsordenens punkt 3 og 4.
Ruth Plovgaard forlod mødet kl. 21.33 under behandlingen af dagsordenens punkt 29.

 

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 30. september 2020 kl. 18.30-21.30 i
Christianshavns Beboerhus, Dronningensgade 34.
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